

## ယောက်ျားအာဇာနည်

ယောက်ျားအာဇာနည်မျိုးသည် ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်နိုင်ခဲ့၏။ ထိုယောက်ျားအာဇာနည်မျိုးသည် ခပ်သိမ်းသော အရပ်ဒေသ၊ ခပ်သိမ်းသော အမျိုးအနွယ်တို့၌ မဖြစ်ထွန်းနိုင်၊ ပညာရှိသော အာဇာနည်ယောက်ျားမျိုးသည် အကြင်အမျိုးအနွယ်၌ ဖြစ်၏။ ထိုအမျိုးအနွယ်သည် ချမ်းသာခြင်းသို့ ရောက်၏။

ဗုဒ္ဓဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၉၃)



မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက်ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

# ဝန်ထမ်းများ ရာထူးတိုးမြှင့်ရာတွင် ဘက်လိုက်မျက်နှာသာပေးခြင်းနှင့် နီးစပ်သူကို ချီးမြှောက်သည်ဟု အထင်အမြင် စိုးစဉ်းမျှမရှိစေရန် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားရမည်

## နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့်အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀

မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက်ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန (MICC-2) ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့

လစာတိုးမြှင့်ရေးသည် ဝန်ထမ်းများ မျှော်လင့်သကဲ့သို့ ချက်ချင်းမဖြစ်နိုင်သေးသော်လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများကို သစ္စာရှိစွာ နှစ်ရှည်လများ တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးချိန်တွင် လုံလုံခြုံခြုံ သိက္ခာရှိရှိ နေထိုင်နိုင်ရန် အိမ်ရာများဆောက်လုပ်ပေးမည်...

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ် အာမက်ဒါဘတ်မြို့တွင် ကြည့်ရှုလေ့လာ

စာမျက်နှာ - ၃

မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘတ်အနေဖြင့် နိုင်ငံခြားဘဏ်များ အပေါ်ထားရှိသည့် ကန့်သတ်ချက်များကို တစ်ဆင့်ချင်း ဖြေလျှော့သွားမည်

ပြည်သူ့လွှတ်တော် စာမျက်နှာ - ၅

ကုန်းတွင်းပိုင်းနှင့် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်များတွင် နိုင်ငံခြားရေနံကုမ္ပဏီများနှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

အမျိုးသားလွှတ်တော် စာမျက်နှာ - ၅

ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေးပစ္စည်း မမတ် ခိုးလာခြင်းကာကွယ်ရေး

ဒါကြိုက်တာ ဘာကြိုက်လဲ

မမတ် ဝတ်စုံ ခိုးလာခြင်းကာကွယ်ရေး ပစ္စည်းများကို ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများဖြင့် ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။

စိတ်ချရက် မရှိပါ

ဖုန်းနံ - 09 431 44178, 09 79222 8860  
မူပိုင် - 09 250 638 611, 09 798 797 917

SMART. ချစ် ရဲ့ ကျွန်ုပ်တို့

“ မျက်လှည့်ဖြာလွှတ်သလိုပါလား မှန်ခြောက်တာ ”

စိတ်ချရက် ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့သို့ ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများကို ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများဖြင့် ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။

မိလဝေဗျူး - USA နှင့် ပူးပေါင်း၍ ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများကို လာဘ်ကုန် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

ဖုန်းနံ - 09 4211 51119, 09 4500 54449  
မူပိုင် - 09 250 638 611, 09 798 797 917  
မဟာဗျူး နှင့် - 09 798 204 665

SMART အဆင့်မြင့် မျက်လှည့်ဖြာ ခြင်ဆေး

ခြင်ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများကို ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများဖြင့် ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။

စိတ်ချရက် ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့သို့ ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများကို ခြင် ဆေးရုပ်ကင်းရေး ပစ္စည်းများဖြင့် ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။

ဖုန်းနံ - 09-431 44 178  
09-79 222 8860



ပြည်တွင်းရေးရာ



အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား

ပါတီတွေ တည်ရှိတာ မရှိတာ အဓိကမဟုတ်ဘူး။ ၎င်းတို့ဟာ အမျိုးသားရေးအကျိုးစီးပွားများကို ဘေးဥပဒ် ဖြစ်စေမယ့် ပါတီစွဲလုပ်ဆောင်မှုတွေကို မလုပ်မိဖို့ အရေးကြီးတယ်။ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအတွက်ဆိုရင် ပါတီတွေဟာ အဲဒီအရေးကိစ္စမှာ ဂိုဏ်းဂဏစွဲမထားဘဲ အတူတကွပူးပေါင်းပြီး အတူတကွလုပ်ဆောင်ကြရမှာ ဖြစ်တယ်။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၁၉၄၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော ဖဆပလအဖွဲ့ကြီး၏ ပထမအကြိမ်ကွန်ဂရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ် အာမက်ဒါဘတ်မြို့တွင် ကြည့်ရှုလေ့လာ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀  
အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ် အာမက်ဒါဘတ်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသော တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့တပ်မတော် ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၉ ရက် ဒေသခံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်ကြီး မဟတ္တမဂန္ဒီ၏ ပြတိုက်သို့ သွားရောက်လေ့လာကြသည်။  
ယင်းနောက် ညပိုင်းတွင် River Front သို့ သွားရောက်၍ အာမက်ဒါဘတ်မြို့လယ်တွင် ဖြတ်သန်းစီးဆင်းနေသည့် ဆာဘာမတ်တီမြစ်၏ ညအလှကို လေ့လာကြည့်ရှုကြသည်။ အာမက်ဒါဘတ်မြို့အတွင်း ရှေးယခင်က မိုးတွင်းအချိန်ကာလများတွင် ဆာဘာမတ်တီမြစ်ရေလျှံလေ့ရှိသော်လည်း ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီလက်ထက်တွင် ဆည်များ၊ ရေတံခံများဖြင့် မြစ်ရေကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းခဲ့ခြင်းကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများ မဖြစ်ပွားတော့သည့်အပြင် မြစ်ကမ်းနံဘေး တစ်လျှောက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် သာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများအား ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်လာခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။  
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်



အာမက်ဒါဘတ်မြို့ရှိ TATA Motors Sanand Plant သို့ ရောက်ရှိကြပြီး စက်ရုံအတွင်း မော်တော်ယာဉ်ထုတ်လုပ်မှု အခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုကြသည်။  
ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် Gujarat Energy Research Management Institute ၏ Solar Plant သို့ ရောက်ရှိလေ့လာကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြသည်။

ယင်း Solar Plant သည် ဧရိယာအားဖြင့် ၅ ဧကခန့်ရှိပြီး ဆိုလာပြားလေးထောင်ကျော် အသုံးပြု၍ နေရောင်ခြည်မှ လျှပ်စစ်စွမ်းအင် ထုတ်ယူလျက်ရှိသည်။ နေရောင်ခြည်မှ လျှပ်စစ်စွမ်းအင်ထုတ်ယူရာတွင် ဘက်ထရီများဖြင့် တစ်ဆင့်ခံစုဆောင်းခြင်းမဟုတ်ဘဲ နေရောင်ခြည်မှ လျှပ်စစ်စွမ်းအင်ကို တိုက်ရိုက်မဟာဓါတ်အား လိုင်းအတွင်းပေးပို့သည့် နည်းပညာအသုံးပြုထုတ်ယူနေခြင်းဖြစ်ပြီး အိမ်ခြေတစ်ထောင်ခန့်အသုံးပြုနိုင်သည့် လျှပ်စစ်စွမ်းအား ၁ မီဂါဝပ်ထုတ်လုပ်နိုင်ကြောင်း သိရှိရ

သည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြန်မာ့တပ်မတော် ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ Anand မြို့သို့ သွားရောက်၍ Amul နို့ထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသို့ သွားရောက်လေ့လာကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)  
Amul နို့ထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသည် အိန္ဒိယတစ်နိုင်ငံလုံး၌ စက်ရုံပေါင်း ၆၇ ရှိဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းများထုတ်လုပ်၍ ပြည်တွင်း၌သာမက ပြည်ပနိုင်ငံများစွာသို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် မြန်ချီလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နှစ် (၇၀) ပြည့် အာဇာနည်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အလံတိုင်ဝက်လွှင့်ထူရန်နှင့် ဥဩဆွဲရန်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀  
၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)၊ နှစ် (၇၀)ပြည့် အာဇာနည်နေ့တွင် ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး တိုင်ဝက်လွှင့်ထူရေး၊ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးသည့် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်အချိန်တွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားက ဥဩဆွဲအချက်ပေးရေးနှင့် ယင်းအချိန်တွင် သွားလာနေသည့် မော်တော်ယာဉ်များ ဝေဠာရုပ်ပြီး ဟွန်းတီးစေရေးတို့အတွက် အောက်ခြေအဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်သို့ ဆက်လက်ညွှန်ကြားရန် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက အစိုးရရုံးဌာနအားလုံးသို့ ညွှန်ကြားထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝါရင့်ဝန်ကြီး နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀  
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝါရင့်ဝန်ကြီး နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး H.E.Mr.PRAK Sokhonn ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ည ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရောက်ရှိသည်။  
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝါရင့်ဝန်ကြီး နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်လေယျ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Sok Chea နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



● နှစ်(၇၀)ပြည့်မှ  
ရဟန်းရှင်လှ၊ ပြည်သူ့လူထုနှင့် နိုင်ငံခြားသားများ အခမဲ့ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ရန်အတွက် ဖွင့်လှစ်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။  
ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက် (ရန်ကုန်)နှင့် (နတ်မောက်)တို့ကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ ဇူလိုင် ၂၀၊ ၂၁၊ ၂၂၊ ၂၃ ရက်တို့တွင် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိလည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်ပြသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဝန်ကြီးများရုံး (ယခင်အတွင်းဝန်ရုံး)ကို ဇူလိုင် ၁၉၊ ၂၀၊ ၂၁ ရက်တို့တွင် နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

သူရဦးရွှေမန်း ကနေဒါ သံအမတ်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀  
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကနေဒါ သံအမတ်ကြီး H.E. Mrs. Karen Mac Arthur အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာဆောင်အမှတ်(I-11)၌ တွေ့ဆုံသည်။  
တွေ့ဆုံစဉ် ဥပဒေဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

# စီးပွားရေးပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများကို ပြန်လည်လွှဲပြောင်းရေး ဗြိတိန်၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရရန် အိန္ဒိယကြိုးပမ်း

**ဟမ်းဘတ် ဇူလိုင် ၁၀**  
 စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေစည်းမျဉ်း ချိုးဖောက်သူများအား ခိုလှုံ့ခွင့်မပေးဘဲ နေရင်းနိုင်ငံသို့ ပြန်ပို့နိုင်ရေးအတွက် ဗြိတိန်နိုင်ငံ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း အိန္ဒိယ ဝန်ကြီးချုပ် နရီန္ဒြာမိုဒီက ဝန်ကြီးချုပ် ထရီစာမေကို တိုက်တွန်းပြောကြားလိုက်ကြောင်း ပီတီအိုင် သတင်းဌာနက ဇူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် ရေးသားဖော်ပြသည်။ (ယာပုံ)

အိန္ဒိယလူမျိုးစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦး ဖြစ်သူ ပီဂျေမော်ယာသည် ဝရမ်းပြေးတစ်ဦး အဖြစ် ဗြိတိန်နိုင်ငံသို့ ခိုလှုံ့နေထိုင်လာခဲ့သည်မှာ လပေါင်း အတန်ကြာမျှ ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

မော်ယာသည် ဖမ်းဝရမ်းများမှ ထွက်ပြေး လွတ်မြောက်လျက်ရှိရာ လန်ဒန်ရှိ တရားရုံး တစ်ရုံးက ၎င်းအား အိန္ဒိယသို့ ပြန်လည် ပို့ဆောင်နိုင်ရေး ကြားနာမှုတစ်ရပ်ကို ပြုလုပ် ရှိသည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံ ဟမ်းဘတ်မြို့၌ ဇူလိုင် ၈ ရက်က ၇၂-၂၀ အုပ်စု၏ ထိပ်သီးညီလာခံ ကာလအတွင်းဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီနှင့် ဝန်ကြီးချုပ် ထရီစာမေတို့ သီးခြားစီ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ခဲ့ရာတွင် မော်ယာကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အိန္ဒိယ ခေါင်းဆောင်က ဗြိတိန်ခေါင်းဆောင်ထံမှ အကူအညီရရှိရန် မေတ္တာရပ်ခံခြင်းဖြစ်သည်။ နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်တို့သည် မိတ်ဖက်ပြု

ဆက်ဆံရေး မြှင့်တင်နိုင်ရန်ကိစ္စရပ်အများ အပြားနှင့် ပတ်သက်၍လည်း ဆွေးနွေးခဲ့သည် ဆို၏။

**-- ခိုလှုံ့နေ --**

ကင်းဖစ်ရှာ လေကြောင်းလိုင်း၏ ရူပီး ကုဋေ ၉၀၀၀ ချေးငွေများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သူ မော်ယာ သည် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လမှစ၍ ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ခိုလှုံ့လျက်ရှိနေခဲ့သည်။

အိန္ဒိယနှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတို့သည် ၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် တရားခံ အပြန်အလှန် လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ရေးဆိုင်ရာစာချုပ်တစ်ရပ်ကို လက်



မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ သို့ရာတွင် ယခု အချိန်အထိ အဆိုပါ စာချုပ်အရ တရားခံ တစ်ဦးကိုသာလျှင် လွှဲပြောင်းပေးအပ်နိုင်ခဲ့ သည်။ အဆိုပါ တရားခံမှာ ဆာမိဘေးဗိန္ဒဘေး ပီတယ်ဆိုသူဖြစ်ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ်က ပြန်လည် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။ **ပီတီအိုင်။**

# တူရကီလေတပ်အခြေစိုက်စခန်းရှိ ဂျာမနီတပ်ဖွဲ့များ စတင်ရပ်သိမ်း

**ဘာလင်/အန်ကာရာ ဇူလိုင် ၁၀**  
 အစ္စလာမစ်နိုင်ငံတော် ထူထောင်ရေးအဖွဲ့ (အိုင်အက်စ်)အဖွဲ့အား တိုက်ခိုက်နေသည့် နိုင်ငံတကာစစ်ဆင်ရေး လုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပေးရန် တူရကီနိုင်ငံရှိ အန်ဆာလစ် လေတပ်စခန်း၌ တပ်စွဲထားသည့် ဂျာမနီတပ်ဖွဲ့များကို ဇူလိုင် ၉ ရက်မှ စ၍ ရပ်သိမ်းလျက်ရှိကြောင်း ဂျာမနီ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြား သည်။ (အောက်ပုံ)

အန်ဆာလစ်လေတပ်စခန်းမှမိမိ၏တပ်ဖွဲ့ များ ရပ်သိမ်းရန် လွန်ခဲ့သည့်လက ဂျာမနီ လွတ်တော်က အတည်ပြုပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ တူရကီနိုင်ငံ၌ အာဏာသိမ်းပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့ ပြီးနောက် အစိုးရအဖွဲ့၏ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်

ပုံနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ဂျာမနီနိုင်ငံ အတွင်း၌ တူရကီနိုင်ငံရေးသမားများက မဲဆွယ်လှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း နှစ်နိုင်ငံအငြင်းပွားမှုများ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီးနောက် ဂျာမနီက ၎င်း၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို တူရကီမှ ရပ်သိမ်းရန် စီစဉ် ခြင်းဖြစ်သည်။

**-- ဆက်လုပ်သွားမည် --**

အီရတ်နှင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံတို့တွင် အိုင်အက်စ်တို့အား ချေမှုန်းတိုက်ခိုက်နေသည့် အမေရိကန်ဦးဆောင်သော မဟာမိတ်အဖွဲ့၏ စစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ကင်း ထောက် ပျံသန်းမှုများကို ပြုလုပ်ပေးခဲ့သော ဂျာမနီလေတပ်၏ တော်နေဗိုး ဂျက်လေယာဉ်

များသည် ဇူလိုင်လကုန်အထိ အန်ဆာလစ် လေတပ် အခြေစိုက်ကို အသုံးပြုခြင်းမရှိဘဲ စစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင် သွားမည်ဆို၏။

ထိုစဉ်အတွင်း ဂျာမနီ စစ်လေယာဉ်များကို အောက်တိုဘာလထက် နောက်မကျဘဲ ကျော်ဒန်နိုင်ငံရှိ လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းသို့ ရွှေ့ပြောင်းရန် စီစဉ်ထားသည်။

ဂျာမနီလေတပ်မှ ဆီတင်လေယာဉ် တစ်စင်းသည် ဇူလိုင် ၉ ရက်တွင် အန်ဆာလစ် လေတပ်စခန်းမှ ကျော်ဒန်နိုင်ငံရှိ လေတပ် အခြေစိုက်စခန်းသို့ ထွက်ခွာသွားပြီဖြစ်ကြောင်း ဂျာမနီကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူက ရိုက်တာသတင်းဌာနသို့ ပြော ကြားသည်။ **ရိုက်တာ။**



**ဂျီနီဗာ ဇူလိုင် ၁၀**  
 ခုနှစ်နှစ်ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သော ဆီးရီးယား ပြည်တွင်းစစ်အဆုံးသတ်စေရန် ဦးတည်လျက် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ၏ အကျော့သစ် ဆွေးနွေးပွဲကို ကုလသမဂ္ဂက ဦးဆောင်၍ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့၌ ဇူလိုင် ၁၀ ရက် တွင် စတင်လိုက်သည်။

ကုလသမဂ္ဂ၏ဆီးရီးယားဆိုင်ရာ အထူး သံတမန် စတီဖန်ဒီမစ်တူရာသည် ကုလသမဂ္ဂ ဆိုင်ရာ ဆီးရီးယားသံအမတ်ကြီး ဦးဆောင် သော အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ထိုစဉ်အတွင်း အမေရိကန်၊ ရုရှားနှင့် ကျော်ဒန်နိုင်ငံတို့ သဘောတူညီမှုခဲ့သည့် ဆီးရီး ယားတောင်ပိုင်းအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘော တူညီမှုသည် ဇူလိုင် ၉ ရက်ဒေသစံတော်ချိန်

**ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ် အဆုံးသတ်ရေး ဂျီနီဗာ၌ဆွေးနွေး နိုင်ငံတော်ပိုင်း၌ အပစ်အခတ်ရပ်စဲမှုပြုလုပ်**

မွန်းတည့် ၁၂ နာရီမှ စတင်၍ အသက်ဝင် လာခဲ့ပြီး ယင်းနေ့ညပိုင်းအချိန်အထိ မည် သည့်တိုက်ပွဲမျှ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း ဆင်တူသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်ဖွဲ့နှင့် အတိုက်အခံ တပ်ဖွဲ့တို့သည် အပစ်အခတ်ရပ်စဲထားကြပြီး သဘောတူညီမှုတွင် အကျိုးဝင်သော ဒါရာ၊ ဆိုဒါနှင့် ကွန်တာရာပြည်နယ်များတွင် သေနတ်သံများမကြားရကြောင်း တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ ဆီးရီးယားအရေး အမေရိကန်၊ ရုရှားနှင့် ကျော်ဒန်နိုင်ငံတို့သည် ဇူလိုင် ၇ ရက်က ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အနောက် တောင်ပိုင်းဒေသ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြ သည်။ ဆီးရီးယားနိုင်ငံတော်ပိုင်း၌ ရန်ပြုသည့် လှုပ်ရှားမှု အဆုံးသတ်ရေး၊ ဒေသတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထား မှု အကူအညီများ ပေးပို့ရေးတို့အတွက် နိုင်ငံ သုံးနိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများ ကျော်ဒန်နိုင်ငံ၌ သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။ **ဆင်တူ။**



# လန်ဒန်ရှိ ကမ်ဒန်ဈေး မီးလောင်ကျွမ်းမှု ဖြစ်ပွား

**လန်ဒန် ဇူလိုင် ၁၀**  
 ဗြိတိန်နိုင်ငံ လန်ဒန်မြို့ရှိ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ သွားလာမှုများပြားသည့်နေရာတစ်ခု ဖြစ်သော ကမ်ဒန်ဈေး အဆောက်အအုံတွင် ဇူလိုင် ၉ ရက် ညက မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၇၀ ကျော်တို့ ကြိုးပမ်းငြိမ်းသတ်ခဲ့သဖြင့် မီးလောင်ကျွမ်းမှုကို ထိန်းချုပ် နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း မီးသတ်သမားများက ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)

**-- တည်ရှိ --**

ဈေးအဆောက်အအုံမီးလောင်မှုဖြစ်ပွားသည့် အကြောင်းရင်းကိုမူ မသိရှိရသေးပေ။ မီးလောင်မှုကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှု သတင်းများထွက်ပေါ်လာခြင်း မရှိသေးပေ။

လန်ဒန်မြောက်ပိုင်းရှိ အဆိုပါဈေးတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအများအပြား တည်ရှိပြီး ယင်းအဆောက်အအုံ၏ ပထမထပ်မှသည် တတိယထပ်နှင့် ခေါင်မိုးအထိ မီးလောင် ကျွမ်းခဲ့ရကြောင်း လန်ဒန်မြို့တော် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့က ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပြောကြားသည်။

**-- လူ ၈၀ သေဆုံး --**

လန်ဒန်မြို့တွင် လွန်ခဲ့သည့်တစ်လက ၂၄ ထပ်မြင့်မားသည့် လူနေအဆောက်အအုံ ၈ ရင်းဖီးလ်တာဝါ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ ဈေးအဆောက်အအုံမီးလောင် မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၈ ရင်းဖီးလ်အဆောက်အအုံ မီးလောင်ကျွမ်းမှုတွင် သေဆုံးသူ ၈၀ အထိ ရှိခဲ့သည်။

ဈေးဆိုင်ခန်းများ၊ ဘားများ၊ ကော်ဖီဆိုင်များဖြစ်သည့် ဈေးဆိုင် ၁၀၀၀ ကျော်ရှိသော ကမ်ဒန်ဈေးအဆောက်အအုံတွင် ၂၀၀၈ ခုနှစ်အတွင်းကလည်း မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်ပွား ခဲ့ဖူးသည်။ ထိုစဉ်က ဈေးနှင့် ယင်းနှင့်ကပ်လျက်ရှိအိမ်အချို့ မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့ပြီး ဈေးအဆောက်အအုံ၏အဓိကကျသော အစိတ်အပိုင်းကို လအတန်ကြာပိတ်ထားခဲ့ရသည်။ **ရိုက်တာ။**



# နိုင်ငံတကာမြင်ကွင်း

## ရဲရင့်လင်းလက်

Saurav Jha ရေးသားတဲ့ “တရုတ်နိုင်ငံက အိန္ဒိယနိုင်ငံကို ချွတ်နင်းကျူးကျော်ခြင်း (China's Creeping Invasiam of India) ဆိုတဲ့ ဆောင်းပါးကို တင်ပြလိုပါတယ်။ အလျဉ်းသင့်သလို ဘာသာပြန်တင်ပြထားတာပါ။ အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ တရုတ်နိုင်ငံက တရုတ်-အိန္ဒိယနယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် ကျူးကျော်ဝင်ရောက်နေတာကို ဟန့်တားကာကွယ်ဖို့ အခြေခံအဆောက်အအုံစီမံကိန်းတွေကို အသည်းအသန်ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်နေပါတယ်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံအကြား လက်တွေ့တည်ရှိနေတဲ့ နယ်စပ်မျဉ်း (Line of Actual Control-LAC)ဟာ ၄၀၅၇ ကီလိုမီတာရှည်လျားပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ ပြည်နယ်ငါးပြည်နယ်ကို ဖြတ်သန်းသွားတာပါ။ ဒီအိန္ဒိယပြည်နယ်တွေကတော့ ဂျမ္မူး(Jammu)၊ ကတ်ရှီမီးယား၊ ယူတာအက်ဟန်း(Uttarhand)၊ ဟိမရှယ်ပရာဒက်ရှ်(Himachal Pradesh)၊ ဆစ်ကင်(Sikkim)နှင့် အာရန်နချယ်ပရာဒက်ရှ်(Arunachal Pradesh)ပြည်နယ်တွေပါ။

ပြီးခဲ့တဲ့ မေလနှောင်းပိုင်းမှာ အိန္ဒိယ ဝန်ကြီးချုပ် နရိန္ဒြာမိုဒီက အိန္ဒိယနိုင်ငံက တည်ဆောက်ပြီးသမျှထဲမှာ အကြီးဆုံး တံတားကြီးကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီတံတားကြီးကို ဘူပန်ဟက်ဇာရီကားဆက်ကူး(Bhupen Hazarika Setu)လို့ ခေါ်ပါတယ်။ အာသံပြည်နယ်နဲ့ အာရန်နချယ်ပရာဒက်ရှ်ပြည်နယ်တွေကို ဆက်စပ်ပေးထားတဲ့ တံတားပါ။ လောဟစ်(ထ်)(Lohit)မြစ်ကို ဖြတ်ဆောက်ထားတဲ့တံတားဖြစ်ပြီး အရှည် ၅ ဒသမ ၆၉ မိုင် ရှိပါတယ်။ ဝန်ကြီးချုပ် နရိန္ဒြာမိုဒီက သူတို့ အစိုးရသက်တမ်း သုံးနှစ်မြောက်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ ဒီတံတားကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့တာပါ။ ဒီတံတားက အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ အရှေ့ဘက်အစွန်းပြည်နယ်ဖြစ်တဲ့ အာရန်နချယ်ပရာဒက်ရှ်ပြည်နယ်ကို သွားရတဲ့ ခရီးအချိန်ကို သိသိသာသာလျှော့ချပေးမှာပါ။ ဒီ အာရန်နချယ်ပရာဒက်ရှ်ပြည်နယ်ကို တရုတ်နိုင်ငံက ၂၀၀၆ ခုနှစ်ကစပြီး တောင်ပိုင်း တိဗက်ပြည်နယ်အဖြစ် တရားဝင် ကြေညာတောင်းဆိုထားတာပါ။ ခမ်းခမ်းနားနားကျင်းပခဲ့တဲ့ ဒီတံတားဖွင့်ပွဲဟာ အိန္ဒိယနိုင်ငံက တရုတ်နိုင်ငံကို ပါးလိုတဲ့ သတင်းစကားကို လေးလေးနက်နက်ဖြစ်အောင် ကျင်းပခဲ့တာပါ။ အိန္ဒိယနိုင်ငံက တရုတ်နိုင်ငံကို ပါးလိုတဲ့သတင်းစကားကတော့ ရှင်းပါတယ်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ထိစပ်နေတဲ့ နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် သူတို့ပိုင်တဲ့ နယ်မြေတစ်လက်မကိုမျှ အထိပါး အဆုံးရှုံးမခံရအောင် သူတို့ပိုင်တဲ့ နယ်မြေအတွင်း အခြေခံအဆောက်အအုံတွေကို မဟာဗျူဟာမြောက် ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်နေတယ်ဆိုတာပါ။ အခြေအနေတစ်ခုလုံးကိုခြုံကြည့်လိုက်ရင် စစ်မျက်နှာနှစ်ခုဖွင့်နေရသလိုဖြစ်နေတဲ့ အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ တရုတ်-အိန္ဒိယဆက်ဆံရေးမှာ တင်းမာမှုတွေ မြင့်မားနေသလို ပါကစ္စတန်နိုင်ငံနဲ့ ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်တိုးမှုကလည်း အထွတ်အထိပ်သဘော ရောက်နေတာပါ။ အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ သူ့ရဲ့စစ်ရေးမဟာဗျူဟာရပ်တည်မှုအနေအထားကို တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ ပန်းချင်း



ယှဉ်နိုင်တဲ့အဆင့်မျိုးရအောင် ကြိုးပမ်းနေသလို တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ ဆက်ဆံရာမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံက ဖျောင်းဖျော့မှုမပါဘဲ ကာကွယ်ဟန့်တားရေးမူဝါဒဆီ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးအကောင်အထည်ဖော်နေတာပါ။

သမားရိုးကျကာကွယ်ရေးမဟာဗျူဟာအရကြည့်ရင် အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ သူ့နိုင်ငံရဲ့ ကာကွယ်ရေးမျဉ်းကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိတဲ့ နယ်မြေတွေရဲ့လုံခြုံရေးကို ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်ဖို့လိုသလို ရန်သူနယ်မြေအထိ တန်ပြန်ထိုးဖောက်တိုက်ခိုက်နိုင်တဲ့ နယ်မြေလမ်းကြောင်းတွေကို ပိုင်ဆိုင်ထားနိုင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလိုစွမ်းဆောင်နိုင်စွမ်းရှိဖို့ဆိုရင် တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ ထိစပ်နေတဲ့နယ်စပ်မျဉ်းအထိ ဆက်သွယ်ထားတဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံလမ်းကြောင်းတွေ တည်ဆောက်ထားနိုင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် လမ်းပမ်းဆက်သွယ်ရေးကင်းမဲ့နေတဲ့ အနေအထားဟာ ကျူးကျော်လာတဲ့တပ်ဖွဲ့တွေကို ရှေ့ဆက်မတိုးနိုင်အောင် ဖြစ်စေလိမ့်မဆိုတဲ့ အတွေးအခေါ်ကို လက်ကိုင်ပြုပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ နယ်စပ်ဒေသတွေမှာ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ကင်းမဲ့နေအောင် နှစ်ပေါင်းများစွာ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခဲ့တာပါ။ အခုတော့ အိန္ဒိယနိုင်ငံဟာ တရုတ်နိုင်ငံက တိဗက် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှာ

အကြီးအကျယ်တည်ဆောက်နေတဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေကို အမီလိုက်နိုင်ဖို့ သူ့ရဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေကို အသည်းအသန် မြှင့်တင်တည်ဆောက်နေတာပါ။

တည်ဆောက်ထားတဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေကြောင့် တရုတ်ပြည်သူလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ကြည်းတပ်ဖွဲ့တွေဟာ နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် အိန္ဒိယနယ်မြေအထိ ကင်းလှည့်သွားလာနိုင်တဲ့အနေအထားမျိုးကို ပိုင်ဆိုင်ထားပါတယ်။ လက်ရှိအနေအထားမှာ ပကတိသဘောအရ တည်ရှိနေတဲ့ အိန္ဒိယ-တရုတ်နယ်စပ်မျဉ်းကို သုံးပိုင်းပိုင်းနိုင်ပါတယ်။ အနောက်ပိုင်းနယ်စပ်၊ အလယ်ပိုင်းနယ်စပ်နဲ့ အရှေ့ပိုင်းနယ်စပ်ဆိုပြီး သုံးပိုင်းပိုင်းထားတာပါ။ တရုတ်တပ်ဖွဲ့တွေက နယ်စပ်မျဉ်းကို ကျော်ဖြတ် ကင်းလှည့်နေတာကို အိန္ဒိယနိုင်ငံက အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ မတုံ့ပြန် မကာကွယ်နိုင်တဲ့အတွက် အချိန်ကြာလာတာနဲ့အမျှ တချို့နယ်မြေအစိတ်အပိုင်း အသေးလေးတွေဟာ တရုတ်နိုင်ငံပိုင်သဘောမျိုး ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်ခြမ်းမှာ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ကင်းမဲ့နေသလို ဖြစ်နေတာကို အခွင့်ကောင်းယူပြီး တရုတ်တပ်ဖွဲ့တွေက အိန္ဒိယနယ်မြေထဲမှာ တည်ဆောက်ထားတဲ့ ရလတ်ယာဉ်ကွင်းတွေနဲ့

ခရီးတိုလမ်းတွေကို အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့တွေဟာ အချိန်အတော်ကြာမှ သိခဲ့ရတဲ့ဖြစ်ရပ်တွေ အတိတ်သမိုင်းမှာ ရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။

တရုတ်နိုင်ငံအနေနဲ့ ဆန္ဒသရီခွဲမယ်ဆိုရင် အိန္ဒိယ-တရုတ်နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် တပ်စခန်းတွေကို အရင်ကထက် မြန်မြန်ဆန်ဆန်ချထားနိုင်မှာဖြစ်သလို တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားတွေကိုလည်း ပိုပြီး အရေအတွက် များများတိုးမြှင့်တပ်စွဲထားနိုင်မှာပါ။ ဘယ်လိုပုံဖြစ်ဖြစ် တရုတ်နိုင်ငံအနေနဲ့ အိန္ဒိယ-တရုတ်နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် အရေးပါတဲ့ တောင်ကြားလမ်း(၃၁)ကို ဖြတ်ကျော်သွားနိုင်တဲ့ ရာသီဥတုသွားနည်းဗျူဟာလမ်းတွေကို ဖောက်လုပ်ပြီးပါပြီ။ တရုတ်နိုင်ငံအဖို့ အဓိကနည်းဗျူဟာလမ်းကို အထောက်အပံ့ပေးနေတဲ့ လမ်းကြောင်းငယ်တွေ အများအပြားရှိတာမို့လို့ စစ်ဒေသတစ်ခုနဲ့တစ်ခုကြား တပ်ဖွဲ့တွေ အပြန်အလှန် လဲလှယ်နေရာချထားဖို့ အဆင်ပြေပါတယ်။ အိန္ဒိယ-တရုတ်နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် တရုတ်တပ်ဖွဲ့တွေက သူတို့စိတ်ကြိုက်နေရာနဲ့ အချိန်ကိုရွေးပြီး ဝင်ထွက်သွားလာနိုင်စွမ်း ရှိနေတဲ့အချိန်မှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံက နှပ်နေဖို့ အချိန်မရှိတော့ပါဘူး။ အိန္ဒိယနယ်မြေထဲကို နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ဝင်ရောက်နိုင်စွမ်းမရှိတာမို့လို့ အိန္ဒိယစစ်တပ်က နယ်စပ်မျဉ်းအထိ သွားလာနိုင်တဲ့လမ်းကြောင်းမျိုးစုံကို ဖောက်

လုပ်ဖို့ဆောင်ရွက်နေတာပါ။

တရုတ်တပ်ဖွဲ့တွေကို ပြန်လည်နေရာချထားမှုပြုလုပ်အပြီးမှာ အရင်က လန်ဇူး(Lanzhon)နဲ့ ချန်ဂူး(Chengdu)စစ်ဒေသဆိုပြီး တသီးတခြားရှိခဲ့တဲ့ စစ်ဒေသတွေကို ပေါင်းစည်းပြီး အနောက်ဘက်စစ်မြေပြင်စစ်ဌာနချုပ်ကို အသစ်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ အနောက်ဘက်စစ်မြေပြင် စစ်ဌာနချုပ်ရဲ့ ကွပ်ကဲမှုအောက်မှာ မြေပြင်တပ်ဖွဲ့တွေအပြင် လေကြောင်းတပ်ဖွဲ့တွေနဲ့ ဦးပျံတပ်ဖွဲ့တွေပါ ပါဝင်နေတာပါ။ အဲဒါအပြင် ရှင်ဂျန်း(Xinjiang) တပ်မဟာနဲ့ တိဗက်တပ်မဟာတို့ကလည်း အနောက်ဘက်စစ်မြေပြင်စစ်ဌာနချုပ်ရဲ့ လက်အောက်မှာ ရှိသလို အထူးစစ်ဆင်ရေးတပ်ဖွဲ့နှစ်ခုကလည်း အနောက်ဘက်စစ်မြေပြင် စစ်ဌာနချုပ်ရဲ့ လက်အောက်မှာပဲရှိနေတာပါ။ အိန္ဒိယစစ်တပ်ရဲ့ ခန့်မှန်းတွက်ချက်မှုအရ တရုတ်ကြည်း၊ လေ၊ ဦးပျံ ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့အမှတ်(၇၆)နဲ့ (၇၇)တို့ဟာ တပ်မတော် ခုနစ်ခုလောက်အင်အားကို တိဗက်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသထဲရောက်အောင် တစ်ပတ်အတွင်း စုစည်းနိုင်ပြီး လာဆာမြို့ထဲကို တရုတ်အလျင်အမြန် တုံ့ပြန်ရေးတပ်မဟာတစ်ခု ၂၄ နာရီနဲ့ ၃၆ နာရီကြားရောက်အောင် စုစည်းနိုင်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ကျင်ဟိုင်း-တိဗက် ရထားလမ်း(၁၀၄၂ ကီလိုမီတာ)နဲ့ လာဆာမြို့မှာ ဗဟိုချုပ်ကွပ်ပြုထားတဲ့ အဝေးပြေးလမ်းမကြီးသုံးခုကို အသုံးပြုပြီး တရုတ်တပ်ဖွဲ့တွေဟာ တပ်မဟာ ၁၂ ခုကို တိဗက်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသထဲရောက်အောင် တစ်လအတွင်း စွမ်းဆောင်နိုင်တယ်လို့ဆိုပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံက အိန္ဒိယ-တရုတ်နယ်စပ်မျဉ်းတစ်လျှောက် စစ်မျက်နှာပေါင်းစုံ ဖွင့်ပြီး တိုက်ခိုက်ခဲ့မယ်ဆိုရင် စစ်ဆင်ရေးတစ်ရပ်ထဲမှာပဲ တပ်မဟာ ၃၂ ကို စုစည်းနိုင်စွမ်းရှိပြီး ဆန္ဒသရီခွဲမယ်ဆိုရင် ဒီတပ်မဟာ ၃၂ ခုကို တိဗက် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှာ တစ်လကြာအထိ တပ်စွဲထားနိုင်ပါတယ်။ ဒါက တရုတ်စစ်တပ်ရဲ့ စွမ်းဆောင်နိုင်စွမ်းကို ခန့်မှန်းတွက်ချက်ထားတာဖြစ်ပြီး အမှန်ပြောရရင်တော့ တရုတ်နိုင်ငံက ဒီလောက်များတဲ့ တပ်ဖွဲ့တွေကို တိဗက် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသထဲမှာ ဖြန့်ကြက်ထားလိမ့်မရှိမရှိဆိုတာက သေသေချာချာ ရေရေရာရာ ပြောနိုင်တဲ့ တိစွမဟုတ်ပါဘူး။

ချုပ်ပြောရရင်တော့ တရုတ်နိုင်ငံဟာ အိန္ဒိယနိုင်ငံကို တိုက်ခိုက်ခဲ့တယ်ဆိုရင် အချိန်တိုအတွင်း အင်မတန်များပြားတဲ့ တပ်ဖွဲ့တွေကို စုစည်းနိုင်စွမ်းရှိသလို အချိန်အကြာကြီးလည်း တပ်စွဲနိုင်စွမ်းရှိပါတယ်။ တိဗက် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှာ ဖြန့်ကြက်ထားမယ့် တရုတ်တပ်ဖွဲ့ တော်တော်များများကို အရပ်ဘက်သုံးရေအားနဲ့ လျှပ်စစ်ဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေမှာ ဖြန့်ကြက်ထားနိုင်ပါတယ်။ တချို့ တပ်စခန်းတွေမှာ မြေခိုခိုဒေသက တပ်ဖွဲ့တွေကို အရေးပေါ်ခေါ်ယူခဲ့ရင် တိဗက်လို မြေပြင်ဒေသမှာ အသားတကျနေနိုင်ဖို့ အောက်ဆီဂျင်ပေးတဲ့ ကိရိယာအဆောက်အအုံတွေကို တည်ဆောက်ထားပါတယ်။ နက်ဂွတ်(Nagqu)မှာရှိတဲ့ ဒီလိုတပ်စခန်းဆိုရင် ကွပ်ကဲထိန်းချုပ်ရေးစနစ်ကိုပါ တပ်ဆင်ထားတာပါ။ ။









ပြည်တွင်းရေးရာ

# ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ နှစ်(၇၀)ပြည့် အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပစဉ် လမ်းကြောင်းပိတ်ဆို့ထားမှု၊ အာဇာနည်ပိမာန်သို့ ဝင်ရောက်ရမည့်လမ်းကြောင်းသတ်မှတ်မှုနှင့် လုံခြုံရေးကို ထိခိုက်စေနိုင်မည့် ပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ရာ ယူဆောင်ခွင့်မပြုကြောင်း သတ်မှတ်ကြေညာခြင်း

၁။ နှစ်(၇၀)ပြည့် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့၊ အာဇာနည် ဗိမာန်၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် စတင်ကျင်းပ မည်ဖြစ်ရာ ဇူလိုင်လ ၁၈ ရက်နေ့ ညနေ ၆ နာရီမှ ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ ညနေ ၆ နာရီ အထိ အောက်ဖော်ပြပါလမ်းကြောင်းများကို ဖြတ်သန်းသွားလာမှု ယာယီပိတ်ဆို့ထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

- (က) ဦးစိစာရလမ်းနှင့် အနောက်ရွှေဂုံတိုင်လမ်းဆုံရာမှ အနောက် ရွှေဂုံတိုင်လမ်းအတိုင်း လင့်လမ်းနှင့် ဆုံရာအထိ။
- (ခ) အနောက်ရွှေဂုံတိုင်လမ်းမှ အာဇာနည်လမ်းအတိုင်း ရွှေတိဂုံ ဘုရားအရှေ့မုခ် စောင်းတန်းအထိ။
- (ဂ) အနောက်ရွှေဂုံတိုင်လမ်းမှ အာဇာနည်ဗိမာန်သို့ တက် ရောက်ရာ အုတ်လှေကားလမ်းနှင့် ကျောက်ဆည်ဓမ္မာရုံ ဘေးလမ်းကြားများ။

၂။ အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များသည် ရွှေတိဂုံတောင်ဘက်မုခ်မှ အာဇာနည်လမ်းအတိုင်း ရွှေတိဂုံအရှေ့ဘက်မုခ်မှတစ်ဆင့် ရွှေတိဂုံမြောက်ဘက်မုခ်ရှိ အာဇာနည်ဗိမာန် ဝင်ပေါက်ဂိတ်(၂)မှ ဝင်ရောက်ပြီး အနောက်ရွှေဂုံတိုင်လမ်းသို့ ဂိတ်(၃)မှ ပြန်လည်ထွက်ခွာရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ အာဇာနည်

ဗိမာန်သို့ အများပြည်သူလာရောက်ဂါရဝပြုနိုင်ရန် ဖွင့်လှစ်ထားမည်ဖြစ်ရာ လာရောက်ကြမည့် ပြည်သူများသည် အနောက်ရွှေဂုံတိုင်လမ်းမှတစ်ဆင့် အနောက်ရွှေဂုံတိုင်လမ်းနှင့် အာဇာနည်လမ်းဆုံရှိ ဂိတ်(၁)မှ ဝင်ရောက်၍ ဂိတ်(၂)မှတစ်ဆင့် အာဇာနည်လမ်းအတိုင်း ရွှေတိဂုံအရှေ့ဘက်မုခ် စောင်းတန်းသို့ထွက်ခွာရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အာဇာနည်ဗိမာန်၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်နှင့် ဝန်ကြီးများရုံး(ယခင် အတွင်းဝန်ရုံး) များသို့ ဝင်ရောက်ဂါရဝပြုကြမည့်သူများသည် ပန်းခွေး၊ ပန်းစည်း၊ ပန်းခြင်းအမျိုးမျိုး၊ လက်ကိုင်အိတ်အမျိုးမျိုး၊ ကင်မရာအမျိုးမျိုး၊ လက်ကိုင်ဖုန်းအမျိုးမျိုး၊ ဗီဒီယိုကင်္စာအမျိုးမျိုး၊ ပုလင်း/ဘူးအမျိုးမျိုး၊ အလံအမျိုးမျိုး၊ အလံကိုင်ဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် တုတ်/သံပိုက်/ကော်ပိုက်နှင့် ကြိုတင်စစ်ဆေးခံယူမှုမရှိသော လုံခြုံရေးကိုထိခိုက်စေနိုင်မည့် ပစ္စည်း တစ်စုံတစ်ရာ ယူဆောင်ခွင့်မပြုကြောင်း ကြိုတင်အသိပေး ကြေညာအပ်ပါ သည်။

၅။ အာဇာနည်ဗိမာန်၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်နှင့် ဝန်ကြီးများရုံး (ယခင် အတွင်းဝန်ရုံး) များသို့ ဝင်/ထွက်ရာ လမ်းကြောင်းနှင့် ဂိတ်များ၌ လုံခြုံရေး အရ ရှာဖွေစစ်ဆေးမှုများကို ပူးပေါင်းကူညီသောအားဖြင့် ကြည်ဖြူစွာ အစစ်ဆေးခံပေးကြပါရန်နှင့် သတ်မှတ်လမ်းကြောင်းမှသာ စည်းကမ်းတကျ ဝင်ရောက်ထွက်ခွာကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။

**အသိပေးကြေညာချက်**

အာဇာနည်ဗိမာန်၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်နှင့် ဝန်ကြီးများရုံး(ယခင် အတွင်းဝန်ရုံး) များသို့ လာရောက်ကြည့်ရှုမည့် ပြည်သူများအနေဖြင့် စောင့်ကြည့် ဝင်ရောက်မှုကို လှည့်လည်စေရန် ဝင်ရောက်ခွင့်မပြု ကြောင်း ကြိုတင်အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

- ❖ ပန်းခွေး၊ ပန်းစည်း၊ ပန်းခြင်းအမျိုးမျိုး
- ❖ ကင်မရာအမျိုးမျိုး
- ❖ လက်ကိုင်ဖုန်းအမျိုးမျိုး
- ❖ ဗီဒီယိုကင်္စာအမျိုးမျိုး
- ❖ ပုလင်း/ဘူးအမျိုးမျိုး
- ❖ အလံအမျိုးမျိုး
- ❖ အလံကိုင်ဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် တုတ်နှင့် သံပိုက်/ကော်ပိုက်များ
- ❖ လက်ကိုင်ဖုန်းအမျိုးမျိုး

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနား လုံခြုံရေးနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ

## ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဖလား မိုးရာသီဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဝိုင်းလှည့်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဖလား မိုးရာသီဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဝိုင်းလှည့်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား ကို ယနေ့ညနေ ၇ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဖျံ့သီရိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားလေ့ကျင့်ရေးကွင်း၌ ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနအသင်းနှင့် သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြသည်။  
ပြိုင်ပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေး ဦးစီးဌာန၊ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းတို့မှ တာဝန် ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုများတက်ရောက် အားပေးကြသည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ဘောလုံး အသင်းက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဘောလုံးအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပိုင်ခဲ့သွားပြီး ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပထမရရှိသော သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းအသင်း (ယာပုံ)အား ဆုဖလားကိုလည်းကောင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့် မောင်က ငွေသားဆုကို လည်းကောင်း၊ ဒုတိယရရှိသော ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအသင်းအား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ထွေးကလည်းကောင်း၊ တတိယ ဆုရရှိသော မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအသင်းအား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမောင်ဖေကလည်းကောင်း ဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



## အလုပ်သမားများ၏လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာများအတွက် အများပြည်သူများ သိရှိစေရန် စာနယ်ဇင်းမိတ်ဆက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၀  
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ လိုအပ်ချက် တစ်ခုဖြစ်သော လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်း လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အသိပညာများဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ တန်ဖိုး ရှိသောလူ့အသက်များကို လုပ်ငန်းခွင်တွင်ဖြစ်ပွားတတ် သော မတော်တဆမှုများမှ ကြိုတင်ကာကွယ်မှုပေးနိုင်ရန်နှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှုနှုန်း လျော့ချပေးရန်၊ တစ်ဦး တစ်ယောက်ချင်းမှသည် အဖွဲ့အစည်းသို့ ထိုမှတစ်ဆင့် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် နေ့စဉ်လူနေမှုဘဝနှင့် လုပ်ငန်းခွင် အတွင်း လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်ထွန်းကားလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ EOM Trading Company မှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ပထမဆုံးသော Safety Security Marine & Engineering Expo 2017 ပြပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ အကြံစာနယ်ဇင်းမိတ်ဆက်ပွဲကို ဇူလိုင် ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဗိုလ်တထောင်ကမ်းနားရှိ Vintage Luxury Yacht Hotel(ရေပေါ်ဟိုတယ်)၌ ကျင်းပသည်။  
“ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရှိလာတဲ့အချက်ကတော့ တချို့သော ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ အလုပ်ရှင်တွေက PPE များ ထားပေးသော်လည်း အလုပ်သမားတွေက တပ်ဆင် အသုံးပြုမှုမရှိတာ၊ နည်းစနစ်မှန်စွာအသုံးမပြုတာတို့တွေကြောင့် မလိုလားအပ်တဲ့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခြင်း၊



ကိုယ်လက်အင်္ဂါဆုံးရှုံးခြင်းနဲ့ အသက်ဆုံးရှုံးခြင်းတွေအထိ ဖြစ်လာတာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံမှာ Safety နဲ့ပတ်သက်ပြီး အသိပညာပေး၊ နည်းပညာ

မျှဝေခြင်းလုပ်ငန်းတွေ ထိထိရောက်ရောက်လုပ်ဖို့ လိုအပ် လာတာကို သိလာတယ်။ အများပြည်သူတွေအနေ နဲ့လည်း မိမိတို့နေ့စဉ်နေထိုင်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နေတဲ့

ပတ်ဝန်းကျင်မှာ မထင်မှတ်ထားတဲ့ ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်လာနိုင်တယ်ဆိုတာကို သိရှိစေပြီး ကြိုတင် ကာကွယ်မှုတွေပြုလုပ်နိုင်ဖို့အတွက် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုတစ်ခုပြုလုပ်မယ်ဆိုတဲ့ အကြံကစပြီး နိုင်ငံတကာကုန်စည်ပြပွဲပြုလုပ်ဖို့ စိတ်ကူးပေါ်လာ ခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်” ဟု EOM Trading Company မှ ဒါရိုက်တာ ရည်မွန်သူက ပြောသည်။  
အဆိုပါ ပြပွဲကို ဇူလိုင် ၂၁ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဦးစိစာရလမ်းရှိ တပ်မတော်ခန်းမ၌ ပြုလုပ် မည်ဖြစ်ရာ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များမှ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ အထူး လျှော့ဈေးများဖြင့် ရောင်းချပေးမှုများအပြင် လုံခြုံရေး သင်တန်းများ၏ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများအသုံးပြုပုံ များကို သရုပ်ပြသခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အသီးသီးမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ ဟောပြောဆွေးနွေးမှုများ၊ လုံခြုံ ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာဗဟုသုတများအတွက် ပညာပေး ဖျော်ဖြေမှုများ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။  
ထို့ပြင် International Labour Organization(ILO)၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ ရန်ကုန်တိုင်းယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး အဖွဲ့တို့၏ ပညာပေးပြခန်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံခြေလျင်နှင့် တောင်တက်အဖွဲ့ဝင်များ၏ Indoor Climbing၊ လုံခြုံ ရေးနှင့် ဆက်စပ်သောပစ္စည်းများ စုစည်းပြသထားသော ပြခန်း၊ အများပြည်သူ စိတ်ဝင်စားဆော့ကစားနိုင်မည့် အစီအစဉ်များပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
(အေးမင်းသူ)

ပြည်တွင်းရေးရာ



ချင်းတွင်းမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ယာယီရွှေ့ပြောင်းနေရသည့် အိမ်ထောင်စုများအတွက် ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းက ထမင်းထုပ်များ သွားရောက်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၀

မကြာသေးမီရက်များအတွင်းက ချင်းတွင်းမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် နေအိမ်များပျက်စီးခဲ့သဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမလင်းမြို့နယ် မှန်ပင်ကျေးရွာ သာသနာ့ဝေပုလူ့ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိသော ပညောင်ပင်သာကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ဇီးကျွန်းကျေးရွာတို့မှ အိမ်ထောင်စု ၂၃၀ (လူဦးရေ ၁၅၀ ခန့်) တို့အတွက် ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းသည် ဇူလိုင် ၈ရက်မှ ၁၀ အထိ နေ့လယ်စာနှင့် ညနေစာများကို အဆိုပါ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့ဝင်များကိုယ်တိုင် သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ဖောင်ဒေးရှင်းသည် ဇူလိုင် ၇ ရက်ကလည်း ရေကြီးရေလျှံမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ခန္တီးမြို့ ပေါမိုင်းရပ်ကွက်၊ မြို့မရပ်ကွက်နှင့် ဇီးဖြူကုန်းရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူ ၉၆၀ အတွက် နံနက်စာနှင့် ညနေစာ ထမင်းထုပ်များကို သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။  
အလားတူ ၂၀၁၅ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ကလေးမြို့ ရေဘေးနှင့် ကောလင်းမြို့ ရေဘေးတို့ အပါအဝင် အခြားပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးတို့ရှိ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းသည် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထမင်းထုပ်များ၊ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများကိုလည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကူညီထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၀၁၀)

မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ၏အရေးကိစ္စ ရှင်းလင်းတင်ပြမည်

ဗန်ကောက် ဇူလိုင် ၁၀

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် မကြာမီကဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ၏ အထွေထွေအခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် လတ်တလော ဆက်စပ်အကြောင်းတို့ကို မြန်မာပြည်သားများအရေး ပူးတွဲလှုပ်ရှားမှုကော်မတီဖြစ်သော Joint Action Committee For Burmese Affairs (JABCA) က မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက်သတင်းမီဒီယာများနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူတို့အား MJN ရုံး၌ ဇူလိုင် ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ ရှင်းလင်းတင်ပြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ထိုင်းနိုင်ငံရောက် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် လုပ်ငန်ရှင်များအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ပရာယုဒ်ချန်အိုချာက ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် ထပ်မံပြဌာန်းလိုက်သည့် ဥပဒေသစ်အားထိုင်းနိုင်ငံအတွင်းလက်ရှိ ဖမ်းဆီးမှုများဖြစ်ပေါ်နေသောအခြေအနေများကြောင့် ဥပဒေသစ်ကို ခေတ္တရပ်နားထားကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံအလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနမှ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီ ၄၃ မိနစ်တွင် ရုပ်/သံသတင်းဌာနများနှင့် အခြားသတင်းဌာနများတွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်သည့်အဖွဲ့အစည်းများထံမှ သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်က ထပ်မံပြဌာန်းလိုက်သည့် ဥပဒေသစ်အရ အထောက်အထားမရှိသည့် အလုပ်သမားများကို ခိုင်းစေသည့် အလုပ်ရှင်အပါအဝင် အလုပ်သမားများကို ဖမ်းဆီးရမိပါက ဒဏ်ငွေအဖြစ် ထိုင်းဘတ်ငွေ လေးသိန်းမှ ရှစ်သိန်းအထိ ချမှတ်နိုင်ကြောင်း၊ အလုပ်လုပ်ခွင့်မရှိဘဲ အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်း (သို့မဟုတ်) နိုင်ငံခြားသားအလုပ်သမားများကို တားမြစ်ထားသည့် အလုပ်များကို လုပ်ကိုင်သည့်အလုပ်သမားအား ထောင်ဒဏ်ငါးနှစ်ထက်မပိုသည့် ပြစ်ဒဏ် (သို့မဟုတ်) ထိုင်းဘတ်ငွေ နှစ်ထောင်မှ တစ်သိန်းအထိရှိသည့် ဒဏ်ကြေးငွေကို ချမှတ်ခွင့်ရှိပြီး ပြစ်ဒဏ်နှစ်မျိုးလုံးကို လည်း ချမှတ်နိုင်သည်ဟု ပြဌာန်းထားကြောင်းနှင့် အဆိုပါ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ၏ အရေးကိစ္စရှင်းလင်းတင်ပြမည်ဖြစ်ရာ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲသို့ တက်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် ဦးမိုးကြီး (ခ)သောင်ရင်း နဂါး၏ ဖုန်း ၀၉-၈၆၃၂၆၃၈၇၇ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်သည့် အဖွဲ့အစည်းများထံမှ သိရသည်။

(စိုးဝင်း-MLA)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့က မှုခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ်ဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များသို့ လှည့်လည်၍ မှုခင်းအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်က ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင်လှိုင်မြို့နယ်တွင် ပြခန်းယာဉ်ဖြင့် မှုခင်းအသိပညာပေးပြသစဉ်။ (ကြေးမုံ)

မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ပြန်ချိသူများအသင်းက စုစည်းတင်ပြသော ဇွန် ၂၈ ရက်မှ ဇူလိုင် ၃ ရက်အထိထွက်ရှိသော စာအုပ်စာရင်း

စဉ်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ	ဈေးနှုန်း	ထုတ်ဝေသည့်တိုက်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ	ဈေးနှုန်း	ထုတ်ဝေသည့်တိုက်
၁	ချိန်းတဲ့ညမဂဇင်း	ကြပ်ကလေး	၃၅၀၀	စိတ်ကူးချိုချို	၁၇	ထမင်း၊ ဟင်း	၂၂၀၀	စိတ်ကူးချိုချို
	ဟာသဝတ္ထုရှည်များ(၃)					ချက်ပြုတ်ပြိုင်ပွဲကြီး		
၂	သစ္စာတည်ရာ	မိမိုး	၂၅၀၀	မိုးစာပေ	၁၈	ရှုးတိုးတိုး	၃၀၀၀	ဓူဝံ
၃	ဥက္ကဋ္ဌရွှေပွဲ	နတ်ရဲ(ရူပဗေဒ)	၄၀၀၀	မျိုးဆက်သစ်		စာမဲ့ကာတွန်းများ		
၄	အတ္တလန်တစ်ရှာပုံတော်	သင့်လူ	၅၅၀၀	ငါတို့စာပေ	၁၉	မြန်မာသမိုင်း၌	၂၅၀၀	လဝန်းသစ်
၅	လှပရုပ်စုံ ကာတွန်းများ(၂)	ပန်းချီ ဦးဘကြည်	၇၅၀၀	စိတ်ကူးချိုချို		မမေ့သင့်သော		
၆	မြန်မာသမိုင်းမှ ထင်ပေါ်	ကောင်းပြည့်စုံ	၂၅၀၀	စာပေနန်းတော်		နေ့တစ်နေ့(သို့)		
	ကျော်ကြားအနုပညာရှင်များ					အာဇာနည်နေ့		
၇	ကျွန်တော်ရယ်	ဦးခင်ညွန့်	၃၀၀၀	ပန်းမျိုးတစ်ရာ	၂၀	နီရူး	၄၀၀၀	MKS publishing
	ထောက်လှမ်းရေးရယ်				၂၁	ဒေါင်းကတွက်	၁၅၀၀	ငါတို့
	နဝတနှင့် နအဖရယ်					ကဗျာများ		
၈	ငါးရာငါးဆယ်	မင်းသုဝဏ်	၂၅၀၀	မုံရွေး	၂၂	သံစဉ်ချိုချို ဝိတတေးဥယျာဉ်	၂၀၀၀	လင်းလွန်းခင်
	ဇာတ်ပင်လယ်(ပ)တွဲ				၂၃	ဂန္ထဝင်ဒစ္စနေးပုံပြင်များ	၇၀၀၀	Synergy
၉	ငါးရာငါးဆယ်	မင်းသုဝဏ်	၃၀၀၀	မုံရွေး	၂၄	ကမ္ဘာ့နံပါတ်တစ်သက်ရှိ	၁၅၀၀	မျိုးဆက်သစ်
	ဇာတ်ပင်လယ်(ခ)တွဲ					ဒီမိုကရေစီအိုင်ကွန်		
၁၀	မြန်မာတွေ မညံ့ပါဘူး	ဟန်စိုး	၂၀၀၀	ပဉ္စဂံ		ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်		
၁၁	ပဲပုပ်၊ ပဲပိစပ်၊	မောင်ယဉ်နွယ်နှင့်မဝေဝနွယ်	၁၅၀၀	ရန်အောင်	၂၅	၁၀--ရသ---	၁၈၀၀	-
	ပင်စိမ်းနှင့်နွယ်ချို					ပစ္စုပ္ပန်စာမျက်နှာများ		
၁၂	မျှဝေလိုသော	ဗန်းမော်သိန်းဖေ	၃၀၀၀	ပဉ္စဂံ	၂၆	ရက်ကန်းစင်တောင်ခြေတွင်	၁၅၀၀	ချမ်းမြေ့ရတနာ
	အတွေးများ(၂)					ရှင်မွေးလွန်းနေသည်		
၁၃	တော်လှန်ရေးသမား	တင်ထွေး	၃၅၀၀	အိမ်မက်သစ်	၂၇	မိုက်ခရိုဝေ့	၂၀၀၀	နှစ်ကာလ
၁၄	ဂန္ထဝင်များကို	မင်းခက်ရဲ	၃၀၀၀	MKS publishing	၂၈	ကင်ဂျီအန်	၄၀၀၀	Quality
	ပြန်လည်ဖတ်ရှုခြင်း				၂၉	ချောကလက်မိုလ်ကြီး	၂၀၀၀	စိတ်ကူးချိုချို
၁၅	ခေါင်မိုးမလုံတဲ့အိမ်နှင့်	အရှင်ပညိနွ	၁၀၀၀	ယဉ်မျိုး	၃၀	အနိုင်ပိုင်းသူကြီး	၂၅၀၀	လင်းလွန်းခင်
	အခြားဆောင်းပါးများ				၃၁	နေဝင်းမြင့်၊ ခင်ခင်ထူးနှင့်	၆၀၀၀	လင်းလွန်းခင်
၁၆	၁၆ နှစ် -----	နဒီမင်း ၇	၂၅၀၀	ငါတို့စာပေ		လင်းလွန်းခင်(ဝတ္ထုတို/ရှည်)		
	ကန္တာရ ----- နှင်းဆီ				၃၂	ပိတရုံပူဇော်	၁၅၀၀	နေမင်းရာဇာစာပေ
						(ဖခင်ကိုပူဇော်ခြင်း)		





မောင်တောမြို့နယ် တရိန်းကျေးရွာနေ ပြည်သူများသို့ ဆိုလာပြား ၈၇ စုံ ပေးအပ်

မောင်တော ဇူလိုင် ၁၀

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရ၏ စီစဉ်မှုဖြင့် မောင်တောမြို့နယ် မြောက်ပိုင်းရှိ တရိန်းကျေးရွာနေပြည်သူများအတွက် မောင်တောမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီက ဆိုလာပြားများပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့မနက်၈:၃၀က အဆိုပါကျေးရွာ မူလတန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ မောင်တောမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်မြေစာရင်း၊ မြို့နယ်စီမံကိန်းဦးစီးဌာနမှူးမှ တာဝန်ရှိသူများ နှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။
“ဒီဒေသရဲ့ နယ်မြေလုံခြုံရေးဟာ အလွန်ပဲအရေးကြီးပါတယ်။ ဒေသနေပြည်သူတွေရဲ့နယ်မြေလုံခြုံမှု တပ်မတော်နဲ့နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေက အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်နေသလို ညပိုင်းလုံခြုံမှုဖြစ်စေဖို့ ပြည်နယ် အစိုးရရဲ့ အစီအစဉ်နဲ့ ဆိုလာပြားတွေ လာရောက်ပေးအပ်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ပြောသည်။
အဆိုပါ ကျေးရွာတွင် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနေထိုင်ကြပြီး အိမ်ခြေ ၈၄ လုံးရှိကြောင်း၊ ထပ်မံ၍လည်း အိမ်ခြေ ၅၀ တိုးချဲ့သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ယခုထောက်ပံ့မှုတွင် တစ်အိမ်ထောင်လျှင်ဆိုလာပြား၊ ဆိုလာဘက်ထရီ



မီးလုံး၊ မီးချောင်းအပါအဝင် တစ်စုံစီထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ၈၇ စုံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း မြင့်မောင်စိုး၊အောင်ကျော်ဦး၊ ဓာတ်ပုံ-သက္က



ဇီးကုန်းမြို့တွင်ထားရှိမည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုရောက်ရှိ

ဇီးကုန်း ဇူလိုင် ၁၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် ဇီးကုန်းမြို့တွင်ထားရှိမည့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ကြေးရုပ်တုသည် ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက် ၇နာရီက ကြိုဆိုရေး ယာဉ်များ၊ ဖျော်ဖြေရေးယာဉ်များဖြင့် ရောက်ရှိလာရာ ဇီးကုန်းမြို့အဝင် ရန်ကုန်ပြည်ကာလမ်းတစ်လျှောက်၌ ဒေသပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာဆရာမများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ NGO အဖွဲ့အစည်းများက သောင်းသောင်းဖြူဖြူ ကြိုဆိုကြသည်။
ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ထားရှိမည့် မြို့နယ်ပန်းခြံအတွင်း အကျယ်အဝန်းသည် အလျား ပေ ၄၀၊ အနံ ၂၅ ပေရှိပြီး မြို့နယ်အတွင်း ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများမှ ဒေသပြည်သူများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များ၏ စုပေါင်းထည့်ဝင်ငွေကျပ် သိန်း ၁၂၀ ခန့်ကုန်ကျခံဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ရုပ်တုအမြင့်မှာ ကိုးပေ ခြောက်လက်မရှိပြီး ဇူလိုင် ၁၉ ရက် (အာဇာနည်နေ့)တွင် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၇၁)

ထီးခိုးနယ်စပ်ဂိတ်မှ မြန်မာအလုပ်သမားများ ဆက်လက်ဝင်ရောက်



မေတ္တာ ဇူလိုင် ၁၀
ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း အလုပ်သွားရောက် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် အထောက်အထားမဲ့ မြန်မာအလုပ်သမားများ ထီးခိုးနယ်စပ်ဂိတ်မှ ဇွန် ၃၀ ရက်မှစပြီး စတင်ဝင်ရောက်လာခဲ့ရာ ယနေ့အထိ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာအလုပ်သမားဦးရေ အမျိုးသား ၁၅၂၇ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၃၃၂ ဦး စုစုပေါင်း ၂၈၅၉ ဦးရှိပြီဟု ထားဝယ်မြို့နယ် ဒု-မြို့နယ်မှူး ဒု-ရဲမှူးသိန်းနိုင်ထံမှ သိရသည်။
အဆိုပါအလုပ်သမားများသည် မြိတ်၊ ထားဝယ်၊ မော်လမြိုင်၊ ရန်ကုန်၊ ပဲခူး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်များတွင် နေထိုင်ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

Advertisement for 'Peace Music Festival 2017' featuring a large banner with stars and musical notes. Text includes event details, dates (July 28-30, 2017), and sponsors like MRTV and Channel 7.

Small advertisements and notices on the right side of the festival page, including contact information and dates.

Advertisement for 'ရန်ကုန်မြို့ဒေသန္တရအစိုးရအဖွဲ့' (Yangon Regional Government) regarding a public hearing for a new regulation. Includes dates (July 28-29, 2017) and locations like LLB and Air Ticket.

Advertisement for 'ကုန်ကွက်နိုင်ပါသည်' (You can get the deal) for 'ရန်ကုန်မြို့ တောင်ငူရွာလပဗ္ဗိနယ်' (Yangon Bogyoke Township) offering various services and products.

Advertisement for 'အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း' (Public Notice) regarding a recruitment process for a government department, including details on application and interview dates.

အာဆီယံအစည်းအဝေး

၁၉၆၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအသင်း(အာဆီယံ) (Association of Southeast Asian Nations -ASEAN) သည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် နှစ်ပေါင်း (၅၀) ပြည့်မြောက်ခဲ့သည့်အတွက် အာဆီယံအဖွဲ့ကြီး၏ ရွှေရတနာအခမ်းအနားကို ကျင်းပနိုင်တော့မည်ဖြစ်ပါသည်။



အာဆီယံ နှစ် (၅၀) ခရီး



ယခင်အပတ်မှ အဆက်

(ဃ) အာဆီယံအစည်းအဝေးများ

ထိပ်သီးအစည်းအဝေး (ASEAN Summit)

အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးဟာ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် (၁၀) နိုင်ငံက နိုင်ငံအကြီးအကဲများနဲ့ အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများ ပါဝင်တက်ရောက်ကြတဲ့ အာဆီယံရဲ့ အဆင့်အမြင့်ဆုံး အစည်းအဝေးကြီးဖြစ်ပါတယ်။

အာဆီယံရဲ့ ပထမဆုံးထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ၁၉၇၆ ခုနှစ်မှာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဘာလီမြို့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

၂၀၀၈ ခုနှစ်မှာ စတင်အသက်ဝင်လာတဲ့ အာဆီယံပဋိညာဉ်စာတမ်းအရ ယခုအခါ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွေကို တစ်နှစ်မှာ နှစ်ကြိမ်ကျင်းပလျက်ရှိပါတယ်။

အာဆီယံအကြီးအကဲတွေအနေနဲ့ အာဆီယံပြင်ပနိုင်ငံတွေက ခေါင်းဆောင်တွေနဲ့လည်း ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွေ ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိရာမှာ ဆွေးနွေးဖက် ၃-နိုင်ငံဖြစ်တဲ့ ဂျပန်၊ တရုတ်၊ တောင်ကိုရီးယား တစ်နိုင်ငံချင်းစီနဲ့ အာဆီယံ+၁ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွေရှိသလို အဲဒီ ၃-နိုင်ငံကခေါင်းဆောင်တွေနဲ့အတူ အာဆီယံ+၃ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွေလည်း ပြုလုပ်လျက်ရှိပါတယ်။

ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေး

(ASEAN Ministerial Meeting-AMM)

အာဆီယံဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးဟာ အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးရဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖို့နဲ့



၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဧပြီလအတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ခေါင်းဆောင်များ အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ကူးစဉ်



၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလအတွင်း လာအိုနိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ၁၁-ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှထိပ်သီး အစည်းအဝေး

အရှေ့တောင်အာရှဒေသကို ရိုက်ခတ်လာနိုင်တဲ့ အရေးကိစ္စတွေကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ဆွေးနွေးဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် တစ်နှစ်တစ်ကြိမ် တွေ့ဆုံကြဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါတယ်။

မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်တွေကို ဆွေးနွေးပြုစုဖို့ အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတွေရဲ့ တစ်နှစ်တစ်ကြိမ် ပုံမှန်ကျင်းပတဲ့ အစည်းအဝေးဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ်ဇူလိုင်လမှာ ကျင်းပ

ပြုလုပ်လေ့ရှိပါတယ်။ ကြားကာလတွေမှာတော့ သီးသန့်အစည်းအဝေးတွေ၊ အလွတ်သဘော အစည်းအဝေးတွေကိုလည်း ပြုလုပ်လေ့ရှိပါတယ်။

အာဆီယံအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး

(Senior Officials Meeting- SOM)

အာဆီယံအဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေးဟာ အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးရဲ့ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တွေ၊ နိုင်ငံရေးနဲ့ လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်တွေကို ဆွေးနွေးတဲ့ အစည်းအဝေးတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။

လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးတွေ (SOM Working Group Meeting-SOMWG) အခါအားလျော်စွာ ကျင်းပပါတယ်။

အာဆီယံစီးပွားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး

(ASEAN Economic Ministerial Meeting-AEM)

အာဆီယံဒေသအတွင်းမှာ စီးပွားရေးကဏ္ဍတွေအလိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိစ္စရပ်တွေ၊ ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်တွေ၊ Common Effective Preferential Tariff (CEPT Scheme) ကို အသုံးပြုပြီး အာဆီယံလွတ်လပ်သော ကုန်သွယ်မှုဧရိယာကိစ္စ၊ အကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကိစ္စရပ်တွေနဲ့ ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်တွေအပေါ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးနိုင်ဖို့အတွက် အာဆီယံစီးပွားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးကို နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၈ သို့

- ◆ အာဆီယံအဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေးဟာ အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးရဲ့ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တွေ၊ နိုင်ငံရေးနဲ့ လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်တွေကို ဆွေးနွေးတဲ့ အစည်းအဝေးတစ်ခုဖြစ် . . .
◆ အာဆီယံကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးများရဲ့ အစည်းအဝေးဟာ ဒေသအတွင်းမှာ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ အဆင့်အမြင့်ဆုံးဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ဖြစ် . . .



၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ကူးစဉ်





မန္တလေးရပ်ဝန်းသတင်းများ

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန အရာရှိများ မွမ်းမံသင်တန်းဖွင့်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)မှ ကြီးမှူး ဖွင့်လှစ်သည့် အရာရှိများမွမ်းမံသင်တန်း (၁/၂၀၁၇)ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) သင်တန်းကျောင်း ပျဉ်းမနားမြို့၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကြွယ် က သင်တန်းအဖွင့်အမှာစကားပြော ကြားသည်။
အဆိုပါသင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
စိုးစိုး(မြန်/ဆက်)



ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တံမံကန်ရေပြည့်ပမာဏထက် ကျော်လွန်လျက်ရှိသော်လည်း စိုးရိမ်ရေအမှတ်သို့မရောက်

မုဒုံမြို့ ဇူလိုင် ၁၀
ပေး စက်ရုံမှ ရေထုတ်လွှတ်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးရေထုတ်ပေါက်မှ ရေထုတ်လွှတ်ခြင်း၊ ပင်မရေပိုလွှဲနှင့် အကူရေပိုလွှဲတို့မှ ရေကျော်ကျခြင်းစသည့် ရေထွက်ပေါက်လေးခုတို့မှ ထုတ်လွှတ်ရေများသာဖြစ်ကြောင်း တည်ဆောက်ရေး(၃) ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
အလားတူ မိတ္ထီလာဒေသကိုယ်စားပြုသွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အမျိုးသမီးအသင်းအတွက် လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများကို နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ရမည်းသင်း)၊ မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်၊ မိတ္ထီလာပညာရေးကောလိပ်၊ မိတ္ထီလာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ် အသင်း လေးသင်းတို့ထံမှ ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်းခြင်းအား ဇူလိုင် ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီတွင် ခရိုင်အားကစားကွင်း၌ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ချမ်းသာ ( မိတ္ထီလာ )

အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)များအား အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်

သာစည် ဇူလိုင် ၁၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ် ရောက်ရှိကျေးရွာနှင့် ထနောင်းကန်(မ)ကျေးရွာတို့မှ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)များအား အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းအဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်ပွဲကို ဇူလိုင် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျောင်းများ၌ ကျင်းပသည်။
ရောက်ရှိကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းအဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်ပွဲကို နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ ထနောင်းကန်(မ)ကျေးရွာအခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်ပွဲကို နံနက် ၁၀ နာရီတွင်လည်းကောင်းကျင်းပရာ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးကျော်သိဟ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးသန်းစိုး၊ ဒုတိယမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစစ်ဦးစီးအေး၊ ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးသိန်းဇော်နှင့် လက်ထောက်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးဦးမြင့်ကျော်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။
အခမ်းအနားများတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးစံထွန်းတို့က အမှာစကားများပြောကြားပြီး ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူးနှင့် လက်ထောက်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးတို့က ပညာရေးအကြောင်းသိကောင်းစရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သက်ဆိုင်ရာကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်များက ကျေးဇူးတင်စကားများပြောကြားသည်။
အဆိုပါကျောင်းများသည် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိကျေးရွာများမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများပါလာရောက်ပညာသင်ယူနေသောကျောင်းများဖြစ်ရာ ယခုကဲ့သို့အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပေးသည့်အတွက် ပညာသင်ယူရေးတွင်ပိုမိုအဆင်ပြေကြောင်းသိရသည်။
ထွန်းထွန်း(သာစည်)

ဓာတ်အားဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် မလွတ်ကင်းသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း

မတ္တရာ ဇူလိုင် ၁၀
ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာမြို့နယ်၌ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးနှင့် ဓာတ်အားဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေးအတွက် ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် မလွတ်ကင်းသော သစ်ပင်များ၊ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ ကြွေးသီးများလဲလှယ်ခြင်းကို ဇူလိုင် ၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှ စတင်၍ 33 KV နှင့် 11 KV တစ်လျှောက်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
ထိုသို့ သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများကဦးဆောင်၍ ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများမှ ဓာတ်အားလိုင်းများပိတ်၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းနှင့်မလွတ်ကင်းသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ ကြွေးသီးများလဲလှယ်ခြင်းတို့ကိုဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါလုပ်ငန်းများအား ဓာတ်အားပိတ်၍ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သောကြောင့် လျှပ်စစ်သုံးစွဲသူပြည်သူများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်စေရန်အတွက် အသံချဲ့စက်များဖြင့် လည်းကောင်း၊ လူမှုကွန်ရက်များတွင်လည်းကောင်း ကြိုတင်အသိပေးအကြောင်းကြားပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့သောကြောင့် လျှပ်စစ်သုံးစွဲသူပြည်သူများမှာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားနိုင်မှုကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြတ်တောက်သော်လည်း လုပ်ငန်းများကို အဆင်ပြေစွာဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
စိုးကျော်သူထွေး(မတ္တရာ)

ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဝင်ကျေးရွာများ တိုးချဲ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်

မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၁၀
မိတ္ထီလာမြို့နယ်၌ ကျေးလက်နေပြည်သူများအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန်နှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မှုသည် စီးပွားဖြစ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အရင်းပျောက်မတည်ရန်ပုံငွေများကို ကျေးရွာများတို့ မတည်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်လည်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းကျေးရွာများကို ထပ်မံအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မိတ္ထီလာမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ မတည်၍ ကျေးရွာရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီများဖွဲ့စည်းပြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းများကို အတိုးနှုန်း သက်သာစွာဖြင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နှစ်စဉ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ ကျေးရွာ ၃၁ ရွာကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။
၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ထပ်မံတိုးချဲ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည့် တောင်ဖီလာ၊ ညောင်ပင်လျှို၊ ညောင်ပင်သာ(တောင်+မြောက်)၊ သစ်ဆိမ့်ပင်၊ ဝွေးကုန်း၊ ဂဠုန်ကုန်း၊ လေးထောင့်ကန်၊ ကျောင်းရွာ၊ ကလိန်ခြေကျေးရွာ စသည့် ကျေးရွာ ၁၀ ရွာကို အရင်းမပျောက်မတည်ရန်ပုံငွေ ထုတ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်မိုး၊ မြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းမင်းလတ်နှင့်ဝန်ထမ်းများမှ ဇူလိုင် ၉ ရက်က အဆိုပါကျေးရွာများသို့ ကျေးရွာမြစ်မီးရောင်ကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီး ကျေးရွာလူထုသိရှိစေရန် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း အကြောင်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။
သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)



အရက်၊ မူးယစ်ဆေးပညာပေး ရက်သတ္တပတ်ဆောင်ရွက်ရေးသင်ကြား

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၀
ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးနယ်ပယ်များတွင် လူငယ်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစတင်ကာ လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်နေသည်။ အသက် (၁၀) နှစ်မှ (၂၄) နှစ်အတွင်းရှိ လူငယ်များ ဗလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးစေရန်အတွက် မှန်ကန်တိကျသော သတင်းအချက်အလက်များ ပေးခြင်း၊ အကြံဉာဏ်နှင့် လမ်းညွှန်မှုပေးခြင်းများလုပ်ဆောင်နေသည်။ လူငယ်အရေးကိစ္စများ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများတွင် လူငယ်များဦးဆောင်ပါဝင်နိုင်စေရန် နည်းပညာများပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။
မန္တလေးမြို့ရှိ လူငယ်များ အရက်၊ မူးယစ်ဆေးကင်းစင်ရေးပညာပေးရက်သတ္တပတ်ကို ဇူလိုင်ဒုတိယပတ်တွင် တက္ကသိုလ်များ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ရာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး မန္တလေးတက္ကသိုလ်၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ်တို့မှ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၁၄ ဦးစီနှင့် ၂၈ ဦး၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀ ဦးဖြင့် ပူးပေါင်းကာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး ရဲသူရိန်ခန်းမ၌ လူငယ်များပေါင်းစည်း လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
အရက်၊ မူးယစ်ကင်းစင်ရေး ရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားလေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်မှုတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှူးယစ်(ဗဟို)မှ ရဲမှူးကြီးဇော်လင်းထွန်း၊ မူးယစ်နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး (မန္တလေး)မှ ဒုတိယရဲမှူးကြီးကျော်ဆန်းတို့က ကူညီပံ့ပိုးပြီး ကုလသမဂ္ဂ ကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့နှင့် UNODC တို့မှနည်းပြများက သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဇော်မြင့်သူ(မန္တလေး)



အနုပညာ

# လူးဝစ်တွမ်လစ်ဆန်၏ တစ်ကိုယ်တော် တေးသီချင်းသစ် ယခုလအတွင်း ထုတ်လွှင့်သွားမည်

နာမည်ကျော်ဗြိတိန်ပေါ့ပီတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "One Direction" မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ လူးဝစ်တွမ်လစ်ဆန်ဟာ သူ့ရဲ့တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းသစ်တစ်ပုဒ်ကို ယခုလကုန်ပိုင်းမှာ ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း လတ်တလောမှာ လူးဝစ်က သူ့ရဲ့လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်ကနေတစ်ဆင့် ပရိသတ်တွေကို အသိပေးခဲ့ကြောင်း မစ်ရာဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

လတ်တလောမှာ လူးဝစ်က သူ့ရဲ့အင်စတာဂရမ်စာမျက်နှာပေါ်မှာ တေးသီချင်းသစ်တစ်ပုဒ်ကို ပြင်ဆင်နေကြောင်းနဲ့ တေးသီချင်းအတွက် အစမ်းဗီဒီယိုတွေကိုပါ ဖော်ပြခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ လူးဝစ်ရဲ့ တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းကိုတော့ "Back To You" လို့ အမည်ပေးထားပြီး လာမယ့် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်းလည်း ပေါ့ပီကြယ်ပွင့်က ရေးသားဖော်ပြခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အသက်(၂၅)နှစ် အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ လူးဝစ်ရဲ့ တေးသီချင်းအတွက် ဗီဒီယိုမှာတော့ သူဟာ အိပ်ရာပေါ်မှာ ခရီးဆောင်အိတ်တစ်အိတ်ကို ပြင်ဆင်နေပြီး သူ့ရဲ့ဘေးက စားပွဲပေါ်မှာ ချထားတဲ့ ပြက္ခဒိန်မှာတော့ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်နေ့ကို ညွှန်းဆိုနေတာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လူးဝစ်ဟာ ဖုန်းအသုံးပြုနေတာတွေ၊ ကော်ဖီသောက်နေတဲ့ဟန်တွေကိုလည်း တေးဗီဒီယိုမှာ တွေ့မြင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူးဝစ်ရဲ့ ပရိသတ်တွေအနေနဲ့ သူ့ရဲ့တေးဗီဒီယိုသစ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး အမျိုးမျိုးထင်ကြေးပေးနေကြတာ ထုတ်လွှင့်မယ့်ရက်ကိုလည်း ရင်ခုန်စွာ စောင့်စားနေကြကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ပရိသတ်အချို့ကတော့ လူးဝစ်တွမ်လစ်ဆန်ကို အစမ်းဗီဒီယိုတွေ ထုတ်လွှင့်ရာမှာ အလွန်တော်တဲ့အတွက် ဘုရင်တစ်ပါးလို့တောင်ဆိုနိုင်ကြောင်း ချီးကျူးထားပြီး အချို့သောပရိသတ်တွေကတော့ လူးဝစ်ရဲ့ ဗီဒီယိုဟာ အထူးစိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ဗီဒီယိုတစ်ခုဖြစ်တယ်လို့ ရေးသားဖော်ပြခဲ့ကြတာလည်း တွေ့ရပါတယ်။

သူ့ရဲ့တေးသီချင်းသစ်နဲ့ပတ်သက်ပြီးလည်း လူးဝစ်က "အဲဒီအချိန်တွေမှာ တကယ့်ကို ကြိုးကြိုးစားစားနဲ့ ရေးသားထားခဲ့တာပါ။ နေ့တိုင်း တစ်နေ့ပြီးတစ်နေ့ဆက်ကာ ရေးသားထားတာဖြစ်ပြီး အလွန်လည်း စိတ်လှုပ်ရှားခဲ့ရပါတယ်" လို့ ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာလည်း တွေ့ရပါတယ်။

လူးဝစ်တွမ်လစ်ဆန်ဟာ "One Direction" တေးဂီတအဖွဲ့ရဲ့ အဖွဲ့လိုက်လှုပ်ရှားမှုတွေကို ရပ်နားလိုက်ကြောင်း ကြေညာပြီးတဲ့နောက် တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်အဖြစ် ဂီတခရီးဆက်ဖို့ စီစဉ်ခဲ့တာ သူ့ရဲ့ပထမဆုံးသော တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းဖြစ်တဲ့ "Just Hold On" ကို ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း စတင်ထုတ်လွှင့်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ယင်းတေးသီချင်းမှာတော့ လူးဝစ်က အခြားသောတေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ စတင်အေအိုကိုနဲ့ တွဲဖက်သီဆိုခဲ့တာ ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်ရဲ့ "The X Factor" သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲကြီးရဲ့ နောက်ဆုံးပြိုင်ပွဲမှာ ယင်းတေးသီချင်းကို သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုဖျော်ဖြေခဲ့ခြင်းဟာလည်း ပြီးခဲ့တဲ့ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ကင်ဆာရောဂါနဲ့ ကွယ်လွန်သွားခဲ့တဲ့ လူးဝစ်ရဲ့ မိခင်ဖြစ်သူရဲ့ နောက်ဆုံးဆန္ဒကို ဖြည့်ဆည်းပေးတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

လာမယ့် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်သွားမယ့် "Back To You" ကတော့ လူးဝစ်ရဲ့ ဒုတိယမြောက်တစ်ကိုယ်တော်တေးသီချင်းဖြစ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။



## အေးပြည့် - စုစည်းသည်

# ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့တဲ့ "Spider-Man Homecoming"



ပြီးခဲ့တဲ့ သီတင်းပတ်အတွင်း မြောက်အမေရိကားမှာ ရုံတင်ခဲ့ကြတဲ့ ရုပ်ရှင်တွေအနက် "Spider-Man Homecoming" ဟာ ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရရှိခဲ့တဲ့ရုပ်ရှင်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရပါတယ်။ ယင်းရုပ်ရှင်ဟာ စတင်ရုံတင်ခဲ့တဲ့ အဖွင့်သီတင်းပတ်မှာ ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးသောရုပ်ရှင်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး "Spider-Man" ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်တွေအနက် အဖွင့်သီတင်းပတ်မှာ ဒုတိယမြောက်ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ကြောင်း အော်စကီးဘစ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ နာမည်ကျော်မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ တွမ်ဟော်လန်က ပင့်ကူလူသားအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ ယင်းရုပ်ရှင်ဟာ လူစွမ်းကောင်းရုပ်ရှင်အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့ သီတင်းပတ်အတွင်းမှာတော့ ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၇ သန်းခန့် ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ "Spider-Man Homecoming" ဟာ စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်ချိန်မှ ရုံတင်သည်အထိ အပြုသဘောဝေဖန်မှုတွေသာ ရရှိခဲ့ပြီး ချီးကျူးခံခဲ့ရကာ ရုံတင်ပြသချိန်မှာလည်း ဝင်ငွေအရ အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ တစ်ပတ်အတွင်း ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးသောရုပ်ရှင်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့တာတွေ့ရပါတယ်။

"Spider-Man" ရုပ်ရှင်တွေရဲ့ သမိုင်းတစ်လျှောက်ပြန်ကြည့်မယ်ဆိုပါက လတ်တလောထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ "Spider-Man Homecoming" ဟာ တစ်ပတ်အတွင်း ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၇ သန်းရရှိခဲ့ကာ ဒုတိယမြောက် ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးဖြစ်ခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၂ ခုနှစ်အတွင်း ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ မင်းသား တိုဘီမာဂူရိက ပင့်ကူလူသားအဖြစ်ပါဝင်ထားတဲ့ "Spider-Man" ရုပ်ရှင်က အဖွင့်သီတင်းပတ်အတွင်း ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၄ ဒသမ ၈ သန်းရရှိခဲ့ကာ တတိယမြောက်ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အတွင်းက ရုံတင်ခဲ့တဲ့ "The Amazing Spider-Man" မှာတော့ မင်းသား အန်ဒရူးဂါးဖီးလ်က ပင့်ကူလူသားအဖြစ် ပါဝင်

သရုပ်ဆောင်ထားခဲ့ပြီး ဂါးဖီးလ်ရဲ့ရုပ်ရှင်ကတော့ အဖွင့်သီတင်းပတ်မှာ ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၂ သန်းခန့်သာ ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ "Spider-Man Homecoming" ရဲ့ အဖွင့်သီတင်းပတ်ဝင်ငွေကို ကျော်လွန်ရရှိခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်ကတော့ "Spider-Man 3" ဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၇ ခုနှစ်အတွင်း ရုံတင်ခဲ့တဲ့ ပင့်ကူလူသားရုပ်ရှင်ဖြစ်ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့သီတင်းပတ်အတွင်း မြောက်အမေရိကားမှာ ရုံတင်ခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်တွေအနက် ဒုတိယမြောက်ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးအဖြစ် ရပ်တည်နေတဲ့ရုပ်ရှင်ကတော့ ဒုတိယမြောက် သီတင်းပတ်အဖြစ်ရုံတင်ခဲ့တဲ့ "Despicable Me 3" ဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းရုပ်ရှင်ဟာ ရုပ်သံဖန်တီးမှုရုပ်ရှင်အမျိုးအစားဖြစ်ကာ အဖွင့်သီတင်းပတ်မှာတော့ ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးဖြစ်ခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့သီတင်းပတ်မှာတော့ ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင်တွေအနက် နံပါတ်(၂)နေရာကိုသာ ပိုင်ဆိုင်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သိပ္ပံစိတ်ကူးယဉ်ရုပ်ရှင်ဖြစ်တဲ့ "Despicable Me 3" ရဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့ သီတင်းပတ်အတွင်း ဝင်ငွေကတော့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၄ သန်းရရှိခဲ့တာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ တတိယမြောက်ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင်ကတော့ "Baby Driver" ဖြစ်ပြီး ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂ ဒသမ ၈ သန်း ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ယင်းနောက်မှာတော့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀ ဒသမ ၁ သန်း ဝင်ငွေရရှိခဲ့တဲ့ "Wonder Woman" ရုပ်ရှင်က နံပါတ်(၄)နေရာကို ရယူထားခဲ့ပြီး "Transformers: The Last Knight" ကတော့ ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၃ သန်းရရှိခဲ့ကာ ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင်တွေအနက် ပဉ္စမနေရာမှာသာ ရပ်တည်နေခဲ့ကြောင်း သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ သီတင်းပတ်အတွင်း ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင် ၁၀ ကားစာရင်းမှာပါဝင်နေတဲ့ အခြားသောရုပ်ရှင်တွေကတော့ "Cars 3"၊ "The House"၊ "The Big Sick"၊ "47 Meters Down" နဲ့ "The Beguiled" တို့ဖြစ်ကြပါတယ်။

# ရွှေရာသီအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်တဲ့ "Red Velvet"

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "Red Velvet" ဟာ လတ်တလောမှာ အဖွဲ့ရဲ့ တေးဗီဒီယိုသစ်ကို စတင်ထုတ်လွှင့်လိုက်ပြီဖြစ်ကာ ယင်းတေးဗီဒီယိုမှာတော့ ရွှေရာသီအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေကြပြီဖြစ်တဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေရဲ့ ပုံရိပ်တွေကို တွေ့မြင်ခဲ့ရပါတယ်။

အဆိုပါတေးဂီတအဖွဲ့ဟာ လာမယ့် ရွှေရာသီအတွက် ရည်ရွယ်ထုတ်လုပ်ခဲ့တဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်တစ်ခုကို ဖန်တီးခဲ့ကြတာဖြစ်ပြီး "The Red Summer" လို့ အမည်ပေးထားတာဖြစ်ပါတယ်။ "The Red Summer" တေးအယ်လ်ဘမ်ဟာ မိနီတေးအယ်လ်ဘမ်အမျိုးအစားတစ်ခု ဖြစ်တာကြောင့် တေးသီချင်းစုစုပေါင်း ငါးပုဒ်သာ ပါဝင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းတေးသီချင်းတွေအနက် တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ "Red Flavor" အတွက် တေးဗီဒီယိုကို လတ်တလောမှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာဖြစ်ကြောင်း



အောကေပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ "Red Flavor" တေးသီချင်းရဲ့ ဗီဒီယိုမှာတော့ အသီးအနှံအမျိုးမျိုးနဲ့အတူ အဖွဲ့ဝင်တွေ တွဲဖက်ဖန်တီးထားတဲ့ ပုံရိပ်တွေကို တွေ့မြင်ခံစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ယင်းမိနီတေးအယ်လ်ဘမ်မှာ ပါဝင်နေတဲ့

တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ "You Better Know" ကတော့ အီလက်ထရိုပေါ့ပီတေးဂီတအမျိုးအစားဖြစ်ပါတယ်။ အခြားသောတေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ "Zoo" ကတော့ အကတေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်ပြီး "Mojito" ကတော့ ပေါ့ပီတေးဂီတအမျိုးအစားဖြစ်ကာ "Here the Sea" လည်း ပါဝင်နေတာတွေ့ရပါတယ်။



# ကျေးသောင်းနယ်စပ်ဂိတ်မှ ဝင်ရောက်လာသော မြန်မာအလုပ်သမားများ နေရပ်ပြန်နိုင်ရေး ကူညီပံ့ပိုးပေး

**ကျေးသောင်း ဇူလိုင် ၁၀**

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလဲ့လဲ့မော် သည် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်း ဒေသကြီးအဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် ဇူလိုင် ၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျေးသောင်းမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာန၌ ရပ်သားခရီးစဉ်က နေရာပြန်ရန် ဖြစ်ပြီး မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ စည်ပင်သာယာရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ဆုံပြီး ကျေးသောင်း မြို့တွင်းလမ်းများ အဆင့်မြှင့်တင်ရေးဆွဲဝေ ချ ထားသော ရန်ပုံငွေအလှူကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြောင်း ယင်းဝါရောလှောင်တံခွန် မြို့ရေပေးဝေရေးစီမံကိန်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော် နိုင်ရေး၊ ဒေသအတွင်း မြို့ဝင်ကြေးနှင့် လမ်းအသုံးပြုများ ကောက်ခံနေမှုအား ပြည်သူများအဆင်ပြေလွယ်ကူစေရန် လိုအပ်သည့်လျော့ပေါ့မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တာဝန်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေး သည်။

ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ်သည် ကျေးသောင်းမြို့ မဈ သကခန်းမသို့သွားရောက်ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသည့် အလုပ်သမားများ လက်ခံကြိုဆိုမှုကို ကူညီ လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများအား ကြည့်ရှုပြီး ယင်းနေ့

ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် အလုပ်သမား ၁၂၂ ဦးအား ထမ်းသားနှင့် သောက်ရေသန့်များ ဝေငှပေးအပ်ကာ နေရပ်ပြန်အလုပ်သမားများ ကူညီကယ်ဆယ်မှုလုပ်ငန်း များတွင် အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ အား ဒေသတာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်းများသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ဇူလိုင် ၉ ရက်အထိ ကျေးသောင်းနယ်စပ်ဂိတ်မှ မြန်မာ အလုပ်သမား ဝင်ရောက်မှု အမျိုးသား ၇၅၁ ဦး၊ အမျိုး သမီး ၃၆၈ ဦး၊ ကလေး ၇၅ ဦး အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၁၉၄ ဦး ရှိပြီဖြစ်ရာ အဆိုပါအလုပ်သမားများသည် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်နိုင်ရေး လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ဖော်တော်ယာဉ်စီး နင်းခများ ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဧည့်ရိပ်သာခန်းမ၌ ဘာသာပေါင်းစုံအဖွဲ့အစည်းနှင့်အတူ ဆုံပြီး တာဝန်ရှိသူ များသို့ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ဘာသာအလိုက် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ တိုင်ပင်ညှိနှိုင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ကြရေး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဘာသာပေါင်းစုံစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့တွင် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရိုင် ပေါင်းစုံမှ ဘာသာအလိုက်ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ပြန်လည်



ပွဲစည်းနိုင်ရေး အစီအမံများအား အကြံပြုညှိနှိုင်းရာတွင် ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်အတူ ဆုံကာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ ပွဲပြားတိုက်လာသည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်အတူ နိုင်ငံတော် ဝင်ငွေနှင့် ဒေသပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိလာရေး နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားဧည့်သည်များ စိတ်ဝင်စားနိုင်မည့် ဆက်စပ်သည့် အခြားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဒေသအတွင်း တီထွင်ကြဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပွဲစည်းနိုင်ရေး အစီအမံများအား အကြံပြုညှိနှိုင်းရာတွင် ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်အတူ ဆုံကာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ ပွဲပြားတိုက်လာသည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်အတူ နိုင်ငံတော် ဝင်ငွေနှင့် ဒေသပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိလာရေး နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားဧည့်သည်များ စိတ်ဝင်စားနိုင်မည့် ဆက်စပ်သည့် အခြားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဒေသအတွင်း တီထွင်ကြဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုး(ကျေးသောင်း)

## တာဝန်များ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်ထိန်းသိမ်းပေး

**ကျေးဇူး ဇူလိုင် ၁၀**

မိုးရာသီ ဒီရေမြင့်တက်ချိန်ကာလ များ၌ ရေဘေးကာကွယ်ရေးနှင့် ရေငန်တားဆီးရေးတာဝန်များတွင် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် ကမ်းစားခြင်း၊ တာအိခြင်း၊ တာလျောခြင်း၊ တာပေါ် ရေကျော်ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်တတ်သော ကြောင့် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကော့မမြို့နယ် သရက်တောကျေးရွာ အနီးရှိ ရန်ကုန်မြစ်အနောက်ဘက် ကမ်းခြစ်သောမုတ်ကျွန်းတာဝန်ပေ တိုင် (၂၂၃+၀၀၀)အနီး၌ နေထိုင်ကြ သည့် ဒေသပြည်သူများအား စိုက် ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့် ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ အရေးပေါ် ရေဘေး ကာကွယ်ရေးနည်းစနစ်များကို ဇူလိုင် ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက လက်တွေ့ သရုပ်ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်ကျော်အောင်က အရေးပေါ် ရေဘေးကာကွယ်ရေး နည်းစနစ် လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲတွင် ဒေသခံ ပြည်သူများအား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ သည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဆည်မြောင်းနှင့်ရေ အသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနကနေ မိုးရာသီရေကြီးနှစ်မြှုပ်မှုလျော့နည်း သက်သာစေရေးနှင့် နေရာသီကာလ မှာစိုက်ပျိုးရေးအတွက် မြို့နယ်များ အတွင်းမှာ ရေနုတ်မြောင်းများ၊ ချောင်းကော၊ မြောင်းကောများကိုပြန် လည်တူးဖော်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ အဓိကတော့ ဒေသခံများအနေဖြင့် ချောင်း/မြောင်းများအတွင်းမှာ ရေစီး ရေလာ အဟန့်အတားဖြစ်စေမယ့် ကျားပိုင်ထောင်ခြင်း၊ မြင်းဝန်းခံခြင်း၊ ခြံချခြင်း၊ စည်းကမ်းမဲ့ ငါးဖမ်းခြင်း၊ ဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ တာဝန် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်ထိန်းသိမ်းပေးကြစေ လိုကြောင်း ခရိုင်ဆည်မြောင်းနှင့် ရေ

တာအိတာလျောခြင်းအတွက် မြစ် ဘက်ခြမ်းတွင် တုတ်တန်းရိုက်သဲ အိတ်ခံချခြင်း၊ ကုန်းဘက်တွင် တာ ခြေ၌ တုတ်တန်းရိုက်၍ သဲအိတ်ချပြီး တာအိတ်ကြောင်း ရေလုံအောင်အမိုး မိုးပေးကာတာခြေကန်ခြင်း၊ တာပေါ် ရေကျော်ခြင်းအတွက် တာထိပ်တွင် ကန်သင်းဆင့်ခြင်းပုံစံများအား ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့်အတူ စနစ်တကျ သရုပ်ပြဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

နီးဝင်း(MLA)

## ရေဘေးကာကွယ်ရေးလက်တွေ့သရုပ်ပြ

**သာယာဝတီ ဇူလိုင် ၁၀**

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် မိုးညိုမြို့နယ် ရေကင်းကျေးရွာအနီး ဘုရားကြီးကုန်းခရိုင်အောင်ပင်တာ တာမိုင် (၁၇/၀)အနီးတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ မိုးရာသီ မြစ်ရေမြင့် တက်ချိန်၌ ရေဘေးကာကွယ်ရေးတာဝန်များတွင် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် ထူးပေါက်၊ သဲဗွတ်ထခြင်း၊ တာအိတာလျောခြင်း၊ တာပေါ်ရေကျော်ခြင်းတို့အတွက် အရေးပေါ်ရေဘေးကာကွယ်ရေး လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲကို ဇူလိုင် ၉ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အရေးပေါ်ရေဘေးကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြပွဲတွင် သာယာဝတီခရိုင် ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးဝေဖြိုးကျော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မိုးညိုမြို့နယ် ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးကြည် လွင်ဦးက မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေဘေးကာကွယ်ရေးတာဝန်များ၏ အခြေအနေများ ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မိုးရာသီမြစ်ရေမြင့်တက်ချိန်ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသော ရေပေါက်ထူးပေါက်ခြင်း၊ တာအိခြင်း၊ သဲဗွတ်ထခြင်း၊ တာပေါ်ရေကျော်ခြင်းတို့ နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲအား ဆက်လက်ပြုလုပ်ရာ ဦးစီးအရာရှိ ဦးစီးမှူးနှင့် ဒုတိယဦးစီးမှူးတို့က တာလုပ်သားဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ ရေပေါက် ထူးပေါက်ခြင်းအတွက် ရေခွေခွေခြင်း၊ တာအိတာလျောခြင်းအတွက် တာခြေ ကန်ခြင်း၊ သဲဗွတ်ထခြင်းအတွက် ရေခွေခွေခြင်း၊ တာပေါ်ရေကျော်ခြင်းအတွက် တာထိပ်ကန်သင်းဆင့်ခြင်း ပုံစံများအား ဒေသခံပြည်သူများနှင့်အတူ နည်း စနစ်တကျ လက်တွေ့သရုပ်ပြသခဲ့သည်။

အဆိုပါ လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲအခမ်းအနားသို့ ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မိုးညိုမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ များ၊ တာစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့များစုစုပေါင်းအင်အား ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက် ကြကြောင်း သိရသည်။

သူရအောင်(ပြည်)



ရန်ကုန် အရှေ့ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ရန်ကုန်တီရစ္ဆာန် ဥယျာဉ်ရွှေဇူလိုင် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲမှူးတင်ဝင်း၊ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ (၃၄)မှ ရဲအုပ် ဇော်မင်းသန့်၊ အမှတ် (၆) လူကုန်ကူး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ (ရန်ကုန်)မှ ရဲအုပ် သိန်းဌေးတို့က တိုင်းဒေသကြီး မှုခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ်ဖြင့် မှုခင်းပညာပေးပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုးမိုး



ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏နှင့် ပြုစုပေးအပ် ထုတ်-၁၃/၀၀/၂၂၁

**ပညာရေး ဦးစီးဌာနမှ ပြုစုပေးအပ်သော အထက်တန်းကျောင်း၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်ကျောင်းသားများ**

ပညာရေး ဦးစီးဌာနမှ ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်းသည် (၂၀၁၄-၁၅/၂၀၁၅-၁၆/၂၀၁၆-၁၇) ပညာသင်နှစ်တွင် ၃-နှစ်ဆက်တိုက် အောင်ချက်အကောင်းဆုံးကျောင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆-၁၇ ပညာသင်နှစ် ချမ်းသာဆုံးကျောင်း (၉၂၁၀၇) ဖြင့် အောင်ချက်အကောင်းဆုံး (ပထမ) ကျောင်းဖြစ်ပြီး ပိပုံသာသာတွဲတွဲ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့ပြီး တတိယဆင့် (Top-3)



အတွဲ (၁) အောင်ချက်အကောင်းဆုံး (၉၂၁၅၇)  
 အတွဲ (၇) ဒီပလိုမာ အောင်ချက် (၁၀၀၇)  
 တစ်ကျောင်းလုံးအောင်ချက် (၉၂၁၀၇)

၅-တန်း မှ ၁၀-တန်း အထိ  
 ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း နှင့် အဆင့်မြင့်ဘောင်ခါ  
 • ကျောင်းထပ်တက်မှုမရှိသော တစ်နေရာတည်းတွင် ပြုစုပေးအပ်သည့် ကျောင်း  
 • ၈/၉/၁၀ တန်းများအတွက် စိတ်ကြိုက်အပ်နှံနိုင်သော အမျိုးအစားများ  
 • နေကျောင်း၊ ဘောင်ခါ/တတိယဘောင်ခါ  
 • ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းအား လစဉ်ဖြည့်ဖြည်း လက်ခံပေးပါသည်။  
 • လျှို့ဝှက်ဆောင်ရွက်ထားပါသဖြင့် ကြိုတင်အပ်နှံမှု စိတ်ချမှတ်ပါမိမည်။

ပညာရေး ဦးစီးဌာနမှ ပြုစုပေးအပ်သော အထက်တန်းကျောင်း၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်ကျောင်းသားများ (၂၀၁၆-၁၇) (သို့မဟုတ် အထက်တန်းကျောင်း)

**Repeater ဖန်တီးသူများလက်ခံခြင်း**  
 Repeater ဖန်တီးသူများ July(3) ရက် တနေ့တာနေ့ စည်းပေး

Ferry နှင့် သည်

အမှတ် ၃၈/၄၀၊ သီရိဂုဏ်အိမ်ရာ၊ ဝေလယန္တလမ်း၊ သယ်န်းကျွန်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ၀၉ ၂၅၂၂၀၇၀၇၊ ၀၉ ၉၆၅၈၀၀၉၆၊ ၀၉ ၄၄၅၃၄၀၀၇၇၊ ၀၉ ၇၃၀၀၇၇၂၊ ၀၁ ၈၇၆၂၈၃၀

## B.Sc (Engineering) and M.Sc (Engineering)

ပြင်သစ်နိုင်ငံ HEI ISA ISEN အင်ဂျင်နီယာတက္ကသိုလ်များနှင့် MCC Institute တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး ချီးမြှင့်မည့် အင်ဂျင်နီယာ တွဲဆိုင်တန်းဖြစ်ပါသည်။ သင်တန်းကာလ (၅) နှစ်တွင် B.Sc (Engineering) နှင့် M.Sc (Engineering) တွဲနှင့်စုစုပေါင်း နှစ်စဉ် အခွင့်အရေးဖြစ်ပါသည်။

**B.Sc (Engineering) သင်တန်းကာလ (၃) နှစ်**

- ပထမနှစ် MCC Institute
- ဒုတိယနှစ် MCC Institute
- တတိယနှစ် MCC Institute

**M.Sc (Engineering) သင်တန်းကာလ (၂) နှစ်**

- စတုတ္ထနှစ် HEI, France
- ပဉ္စမနှစ် HEI, France

ထူးချွန်ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားများကို ပညာသင်ဆု (Scholarship) ပေးမည်ဖြစ်၍ Online မှ အလှူကံထားနိုင်ပါသည်။  
[www.facebook.com/mcc.institute](http://www.facebook.com/mcc.institute)

Call - 01-246634, 245762
Opening Date - July 17

Data Pack ကိုဝယ်ယူပြီး Facebook, Viber, YouTube နှင့် pyoneplay အတွက် **Bonus** များကိုရယူလိုက်ပါ။

**၃၉၉** ကျပ်မှစတင်ပြီး ဝယ်ယူရန် \*700# ကိုခေါ်ဆိုပါ။















◆ အိမ်ဆောက်သူများ ဝယ်မြောက်ဖွယ်ရာ သတင်းကောင်း

High Tech Ready Made Light Wall Panel များ  
မြန်မာပြည်တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ.....  
Size: 610mm x 2440 mm (2' x 8')  
Thickness: 60mm, 75mm, 90mm, 120mm

- ◆ GGW (Wall Panels) နှင့် ပြားများသုံးစွဲခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများ
- (၁) တပ်ဆင်ရာတွင် လွယ်မြန် ဖြစ်ပြီး အတွင်းပိုင်း အတွင်းပိုင်း ဖြစ်ပြီး
  - (၂) အလေးချိန် ဝန်ပါးခြင်း
  - (၃) ဖြိုခွဲနိုင်ခြင်း
  - (၄) ဖိစက်တာတွင် ဖြစ်ပြီး
  - (၅) အသံလွှဲခြင်း
  - (၆) ဝေလုံးခြင်း (ခရစ်မီမီတာ နိုင်ခြင်း)
  - (၇) အဆောက်အအုံအတွင်း အလွန်အလွန် သတိပြုထားသော အလွန်အလွန် အဆင်သင့်ဖြစ်ခြင်း
  - (၈) တပ်ဆင်ပြီးနောက် အလွန်အလွန် အဆင်သင့်ဖြစ်ခြင်း
  - (၉) ကြမ်းစပ်သော Beam မပါဘဲ သတ်လည်း ဖြစ်ပြီး သတိပြုထားသော အလွန်အလွန် အဆင်သင့်ဖြစ်ခြင်း

အလေးချိန်သည် မိရိုးဖလာအုတ်နဲ့ရံအလေးချိန်၏ လေးပုံတစ်ပုံ ခန့်သာရှိပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ - အမှတ် (၄၆၉)၊ ကျိုင်းတုံလမ်း၊ ဝက်ပုစုန် (၁)၊ တောင်ခရိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်၊ မြန်မာ။  
ဆက်သွယ်ရန်နံပါတ် - 09-259445511, 09-970888200

**နှစ်ဦးသဘောတူလက်ထပ်ပြီးစီးခြင်း**  
ကျွန်တော် မောင်ဝင်းဇွေ [၈/နမန(နိုင်)၀၀၆၀၈၆] နှင့် ကျွန်မ မခန်းစန်းဇွေ [၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၀၈၀၇၀] တို့သည် ၇-၇-၂၀၁၇ ရက်တွင် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်တရားရုံး၌ နှစ်ဦးသဘောတူလက်ထပ်ပြီးစီးပါကြောင်း။

London Pearson LCCI (UK) အသိအမှတ်ပြုထားသည့် အတွင်း  
**ဒေါ်သူဇာဝင်း** LCCI  
Approved Centre  
BA (Econ), D.A, DMA (LCCUK), C.A.T (UK), ACCA (part II), D.Comp Acc (UK)  
**LCCI 1,2,3**  
December-2017 Series ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး အတွင်းပိုင်း အသိအမှတ်ပြုထားသည့်  
MYOB, AutoCount / Job Training for Accountant  
05/7/2017-31/7/2017 အတွင်းပိုင်း ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး (10%) Discount ပေးပို့ပေးမည်။  
အမှတ် (၁၀) လှိုင်လမ်း၊ ချိုမြိန်လမ်းထွက်လမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပုံ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြန်မာ။  
Ph: 09-5029621, 09-5402724, 09-250371045

လိုနေသူကို ဖေးမကူဖို့ ဖြူစင်စေတနာ ပြည့်ဝစွာဖြင့်  
**ဆရာမိုး Follow Me IELTS** တန်းခွဲသစ် လက်ခံပြီး  
Ph.D (USA)  
အင်္ဂလိပ်စာကို ကျွမ်းကျင်စွာ ချောတတ် ပြောတတ်ချင်သူတိုင်း တက်ထားရမည့်  
**Universal Institute of ESL (USA) Certificate** ချီးမြှင့်သည့်  
**ENGLISH 4 SKILLS Level (1,2) ၂၀၁၇ ခုနှစ်**  
**ENGLISH 4 SKILLS Level (1)** တစ်ပတ် (၉) နာရီ (၂) လ အတွင်း လက်ခံသင်ကြားပြီး  
Essay, Letter ရေးရည်၊ အင်္ဂလိပ် ဝတ္ထုဆောင်းပါး၊ စာတိုရှည်၊ အာသာပြန်ရည်နှင့် ပြောဆိုရည်တို့ကို နိုင်စွာ သင်ကြားပေးရမည်။  
တတ်ချင်သူတိုင်းတက်၍ တက်သူတိုင်းတက်ကြရမည်။ တန်းခွဲသစ်များ July 15 စသည်။  
**4 SKILLS Level (1,2,3) တက်ပြီးသူများကို Dip ESL (USA) ချီးမြှင့်မည်။**  
ရည်မှန်းချက် ကိုယ်စားပြုနိုင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပတွင် အင်္ဂလိပ်စကားကို အဆင့်မြှင့်နိုင် ပြောဆိုနိုင်ရန် ပြင်ဆင်ထားသည့် အတွက်  
အထူးစီစဉ်ပွင့်လှစ်ပေးသည့် **Certificate in Business English Speaking** ၂၀၁၇ ခုနှစ် အတွင်း  
နောက်ဆုံးပေါ် နိုင်ငံတကာ သင်ရိုးနှင့်အညီ မီမိုကိုယ်တိုင် စနစ်တကျ အသံထွက် လေ့ကျင့်ရင်း အလွန်မြန်ဆုံး တိုးတက်လျက်  
သွက်လက်ပုံနှိပ်စာ ပြောတတ်စေရန် **SPEAKING** သီးသန့် ၂၀၁၇ အတတ် လက်ခံပြီး။  
**4 Skills Band 7** နှင့်အထက် ရာအောင် သင်ပေးမည့် **IELTS ၂၀၁၇ အတွင်း လက်ခံပြီး။**  
ဆရာမ ဒေါက်တာ မြင့်သန္တာ Ph.D တွဲဖက် သင်ကြားသည်။  
အင်းဝ အမှတ် ၁၈၊ ၅-လွှာ၊  
စာအုပ်တိုက် (အပေါ်ထပ်) ၊ ဦးထွန်းလင်းခြံလမ်း ၊ လှည်းတန်း ၊ 0943125393  
ပိုင်သီးသန့် ၊ ၄၃၆ (မ) ထပ် ၊ ကုန်ဆည်လမ်း (၄၄-ထမ်းထပ်) ၊ 01 398118, 295798

**GW** 0973226008  
0973133528  
0973077569  
အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့  
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း  
ကားများနှင့် လုပ်သားအပေါ်  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ နယ်  
အိမ်ပြောင်း ကားများနိုင်သည့်  
အပူပေးပေးခြင်း၊ အပူပေးပေးခြင်း၊  
09401505559 ၊ ရန်ကုန်မြို့

**သိဟလင်း**  
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
(10', 14', 16', 18', 22') တန်း  
များဖြင့် လုပ်သားအပေါ်  
ပြုတွင်/ရယ်ဝေး  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
01-570307  
09-5112729  
09-5126394

**Khayann Treasure Land Co., Ltd**  
**KTL Construction & Home Decoration**  
အိမ်အတွင်း အပြင် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများဖြင့် အလှဆင်ပေးခြင်း။  
PAE လိုအင်္ဂလိပ်စာနှင့် Steel Structure များ တည်ဆောက် ပေးခြင်း။  
Home Renovation များ ဖြည့်ပေးပေးခြင်း။  
အခန်းခွဲ မြှုပ်လုပ်ငန်းများ ဆက်၊ Partition အလှူပေးခြင်း၊ မှန်၊ Composite  
P.V.C များဖြင့် အခန်းခွဲ ပေးခြင်း။ Ceiling မျက်နှာပြင်များဖြင့် အလှဆင်  
ပေးခြင်း။ အိမ်အတွင်းအပြင် အဆေးသုတ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မြေကြီးပြားကပ်ခြင်း၊  
ခင်းခြင်း၊ ပါမောက္ခခင်းခြင်း အလှူပေးခြင်း၊ Composite များ၊ Design  
များဖြင့် အလှဆင်ခြင်း၊ အလှူပေးခြင်း Slide Door ၊ ထပ်မံ Sunshad  
No. 42, 84 Street, Mingalar Taung Nyunt Tsp, Yangon, Myanmar.  
Tel : 09-73242372, 09-420127578, 09-421126097

**စေတီသစ် Fashion Design School**  
Skirt, Blouse အမျိုးမျိုး၊ မြန်မာပုံတက်ဝတ်စုံအမျိုးမျိုး၊ Evening  
Gown အမျိုးမျိုး၊ မြန်မာသဘာဝသီလီယံအင်္ကျီ၊ ဝန်တီး၊ ပုံဝတ်စုံ စနစ်  
အကျဆုံး CM နည်းဖြင့် သင်ကြားပေးသည်။ (ဆင်စနစ်၊ အလှူပေး / ၆၀)  
Fashion Illustration, Designer Tools, Pattern Magic  
များဖြင့် မျက်နှာပြင်အညီ ဖန်တီးနိုင်စေမည်။ Ready to Wear ထုတ်  
လုပ်ပေးနိုင်ရန် သင်ကြားပေးသည်။  
အထက်ပုဂ္ဂိုလ်တောင်လမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပုံ၊ တိုက်အမှတ် (၁၆)၊ ၄-လွှာ၊ 4(A)၊  
ပုဂ္ဂိုလ်တောင်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၀၉-၅၀၂၉၄၀၁၀၁

**HITACHI Inspire the Next**

AI နဲ့ဆိုရင်  
အနာဂတ်ဟာ စိတ်ကူးအကြံဉာဏ်ကောင်းများကို  
လမ်းဖွင့်ပေးထားပါတယ်။

တီပီယာတန်ဆာတွေဟာ လူသားတွေကို အောင်မြင်မှုတွေရအောင် အစဉ်အမြဲကူညီပေးခဲ့ကြပါတယ်။  
Hitachi နဲ့ အသိဉာဏ်ဟုနည်းမညာ (AI) ဟာဆိုရင် လုပ်ငန်းတွေကို လိုအပ်သလို အောင်မြင်အောင်  
ထွန်းအောင်ပေးတဲ့ တီပီယာတန်ဆာပဲ။ အခုအချိန်မှာဆိုရင် စက်မှုလုပ်ငန်းတွေမှာ  
ကျန်ထုတ်ဖွဲ့ပေးအားပေးတာအား ကူညီပေးတဲ့ စက်ကိရိယာတွေကဲ့သို့ အလွန်အလွန်  
ပျော်ရွှင်မှုတွေကို ကိုယ်တိုင်အားပေးအောင် လုပ်ငန်းတွေ၊ ရည်မှန်းချက်အများအပြားကို  
အောင်မြင်အောင် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခဲ့ပါပြီ။ ဘယ်လိုပျော်စရာကောင်းလှသလဲဆိုတာကိုသာ  
နဲ့ရင်စွာစိတ်ကူးပုံကံပါ။ Hitachi နဲ့ AI နဲ့အတူ ဖြစ်နိုင်မဖြစ်နိုင်ကို ခွင့်ပေးတဲ့အထက်နိုင်ပြီ ဖြစ်ပါစေ။

social-innovation.hitachi

**Hitachi Social Innovation**

ကြော်ငြာ

**တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများ၊ GCE "O" Level အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက်**

# IB DIPLOMA PROGRAMME

(Global College Diploma Programme)  
**at Shu Khinn Thar International College**

**တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းတက္ကသိုလ်များတက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် ပညာရေး၊ ဆွေးနွေးပွဲ စိတ်ကြားခြင်း**

- Direct Entry to Worldwide, Top Universities including Harvard, Oxford, MIT, Cambridge, Yale...
- Recognized by Worldwide, Top 3000 Universities
- Excellent Support for Projects & CAS (Creativity, Activity and Service)
- Multiple Tracks of Study (Engineering / IT, Medicine & Medical Science, Business & Economics, Humanities)
- Excellent Sports Facilities for Well-Rounded Development
- Excellent Lab Facilities and Library with a Wide Range of Books



**ပထမဆုံး** ကျောင်းသင်ပညာဖြည့်တက်စဉ်ပေးမည့် **Laptop (1)** ပုံစံ Promotions မှတ်တမ်းပေးမည်

Date : 15.7.2017(Sat)  
Time : 10:00 am to 12:00 pm  
Venue : Konbaung-Tagaung Room, Sule Shangri-La Yangon Hotel

ပျဉ်းမနားတက္ကသိုလ်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ ပြီးစာရင်းသိသင့်ပါက  
Call us (01) 450396-7, (01) 9410010-20  
**09 970134041, 09 31365000**

## MSEC Myanmar Securities Exchange Centre

### Seminar on How to Invest in the Stock Market



Myanmar Securities Exchange Centre Co.,Ltd. သည် မြန်မာ့စီးပွားရေးသက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့ဝင် ၁၉၉၆ ခုနှစ် မှ စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည့် ဓမ္မဓဇသက်သေခံလက်မှတ်များ လဲလှယ်ရောင်းဝယ်မှု ကဏ္ဍကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

Myanmar Securities Exchange Centre Co.,Ltd မှတစ်ဆင့် Yangon Stock Exchange အဖွဲ့ဝင် စီးပွားရှင်များအား အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်ရန်အတွက် လွယ်ကူစွာလုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ဖောက်ပြန်မှုမှ ရှောင်ရှားနိုင်ရန်နှင့် ဓမ္မဓဇသက်သေခံလက်မှတ်စာရင်း (Securities Account) ဖွင့်လှစ်ခြင်းကို အောက်ပါအဆင့်များတွင် စတင်လုပ်ဆောင်နိုင်ပါသည်။

**Date** 19<sup>th</sup> July 2017 (Wednesday) **RSVP by** 17<sup>th</sup> July 2017  
**Time** (09:00am to 12:00pm) **Ma Yee Mon**  
**Venue** PARKROYAL Yangon (Yadanar Grand Ballroom) **01-376822, Ext (103,105)**  
 No.(33), Alan Pya Phyar Road, Dagon Township, Yangon, Myanmar **svp@msecmyanmar.com**



တက်ရောက်သူများအား လူကြီးပင်ပန်းမှုများမှ ကာကွယ်ပေးမည့် **Securities Account** ဖွင့်လှစ်ခြင်းကို အသိပြုပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ မှတ်တမ်းပုံစံ နှင့် အောက်စာရင်းစာအုပ် တိုက်ရိုက်တည်းပေးပေးနိုင်ပါသည်။

**ရွှေကိန္နရီ**

အိမ်ခြေပေး၊ အိမ်အခြေခံဆောင်ရွက်ပေးပေး

အိမ်ခြေပေး၊ အိမ်အခြေခံဆောင်ရွက်ပေးပေး

အိမ်ခြေပေး၊ အိမ်အခြေခံဆောင်ရွက်ပေးပေး

**09 2532 7776, 09 2532 66667**  
**09 2532 66668, 09 2532 66669**

**ခရစ်ယာန်**


အထူးစားနပ်ရိက္ခာ

အထူးစားနပ်ရိက္ခာ

အထူးစားနပ်ရိက္ခာ

အထူးစားနပ်ရိက္ခာ

**09-6809893**  
**09-5120620**



**VICTORIA UNIVERSITY COLLEGE**

Partnership with **UNIVERSITY OF WOLVERHAMPTON**

ပြည်တွင်း VUC တွင် တက်ရောက်ပြီး အင်္ဂလန်နိုင်ငံ University of Wolverhampton မှ တိုက်ရိုက် ချီးမြှင့်ပေးအပ်မည့် -

- Bachelor of Arts Honours in Business Management
- Bachelor of Engineering Honours in Civil Engineering
- Bachelor of Engineering Honours in Mechatronics Engineering
- Bachelor of Science Honours in Architectural Design Technology

အထက်ဖော်ပြပါ သင်တန်းများအတွက် အခြေခံပညာ အထက်တန်း အောင်မြင်သူများ (သို့) ညီမျှသော နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု အောင်လက်မှတ်ရရှိသူများသည် သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်တစ်ခုကို ရွေးချယ်လျှောက်ထားရပါမည်။ (အမှတ်စာရင်း ကန့်သတ်ချက်မရှိပါ။)

သင်တန်းတွင် စာတွေ့လက်တွေ့ (၃) နှစ်ခွဲ သင်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပနိုင်ငံတကာ အတွေ့အကြုံရှိ ဆရာဆရာမများနှင့် UOW မှ ဆရာများမှ ပူးတွဲ သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်ပါသည်။	HND အောင်မြင်ပြီးသူများ၊ အစိုးရ BTech အောင်မြင်ပြီးသူများနှင့်အခြား နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု Level 5 အဆင့် အောင်မြင်ပြီးသူများသည် UK ဘွဲ့ နောက်ဆုံးနှစ် သင်တန်းသို့ တက်ရောက်ရန်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
--	--

**အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို စုံစမ်းရန် ကျောင်းသားရေးရာဌာန**

**ရန်ကုန်** - အမှတ် (၁၆၆)၊ အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်း (MMB Tower) ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊ မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။ ဖုန်း - ၀၁ ၃၈၃၁၃၂၊ ၃၈၃၁၃၄၊ ၀၉ ၂၅၉၂၇၀၉၄။  
**မန္တလေး** - အမှတ် (၁၅၁)၊ ၂လမ်း (၇၇ ထပ် ၇၆) ၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေး။ ဖုန်း - ၀၂ ၃၁၁၅၄၊ ၀၉ ၂၅၅၇၄၇၃၊ ၀၉ ၅၀၆၀၇၂။  
 ၀၉ ၇၈၅၉၆၀၇၂။





# မြန်မာယူ-၂၂ အသင်း မလေးရှားနှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားရန် ယနေ့ထွက်ခွာမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၀

အာရှယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲအကြိုပြင်ဆင်မှုအဖြစ် မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းနှင့် မလေးရှားယူ-၂၂ အသင်းတို့ ဇူလိုင် ၁၃ ရက်တွင် မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူမြို့၌ ခြေစမ်းပွဲကစားမည်ဖြစ်သည်။ ခြေစမ်းပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားရန် မြန်မာယူ-၂၂အသင်းသည် ဇူလိုင် ၁၁ ရက်တွင် ထွက်ခွာမည်ဖြစ်သည်။



မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းခေါင်းဆောင် စည်သူအောင်

မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းသည် ဆီးဂိမ်းအိမ်ရှင် မလေးရှားယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအုပ်စု မဲခွဲရာတွင် တစ်အုပ်စုတည်းကျရောက်နေသော်လည်း နှစ်ဖက်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ သဘောတူညီမှုအရ ခြေစမ်းပွဲကစားခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းသည် အာရှယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲအတွက် လေးနိုင်ငံ ယူ-၂၂ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဆက်လက်ပြင်ဆင်ခဲ့ပြီး ပဏာမ ကစားသမားများအနက် ၂၂ ဦးကို ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာယူ-၂၂အသင်းသည် မလေးရှားအသင်းနှင့်ခြေစမ်းပွဲအပြီးတွင် အာရှယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲအတွက် အပြီးသတ်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ခြေစမ်းပွဲကစားမည့် မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းတွင် အုပ်ချုပ်သူ ဦးသန်းတိုးအောင်၊ နည်းပြချုပ် ဂတ်ဖရိုင်းဒရစ်၊ လက်ထောက်နည်းပြ ဦးကြည်လွင်၊ ဦးအောင်ဝင်းထွန်း၊ ကြံ့ခိုင်ရေးနည်းပြ ပိုပေါ့စကို၊ ဂိုးနည်းပြ ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ကစားသမားများအဖြစ် ဂိုး ဘုန်းသစ္စာမင်း၊ ဆန်းဆက်နိုင်၊ ဝေလင်းအောင်၊ နောက်တန်း နန်းဝေမင်း၊ ထိုက်ထိုက်အောင်၊ နိုင်လင်းထွန်း၊ သီဟထက်အောင်၊ သောင်လျပ်ထွန်း၊ ဟိန်းသီဟဇော်၊ နန္ဒကျော်၊ အလယ်တန်း ရဲရင့်ထွန်း၊ ဇေယျာနိုင်၊ လှိုင်းဘိုဘို၊ မောင်မောင်စိုး၊ ရန်ပိုင်စိုး၊ ရန်နိုင်ဦး၊ စည်သူအောင်၊ ငြိမ်းချမ်းအောင်၊ မောင်မောင်လွင်၊ ရှေ့တန်း အောင်သူ၊ အောင်ကောင်းမာန်နှင့် ရွှေကိုတို့ ပါဝင်ကြသည်။

မြန်မာအသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် အာရှယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲအုပ်စု(F)ကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)ကို တွေ့ရစဉ်။

# နှစ်(၇၀)ပြည့် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ်

## ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက် (နတ်မောက်)နှင့် ဝန်ကြီးများရုံး(ယခင်အတွင်းဝန်ရုံး)တို့ကို အသံဖွင့်လှစ်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၀

နှစ်(၇၀)ပြည့် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(နတ်မောက်)နှင့် ဝန်ကြီးများရုံး(ယခင်အတွင်းဝန်ရုံး)တို့ကို စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ သို့



အာကာမြင့်(ရန်ကုန်)-မိုးထက်အောင်(ကရင်)

# မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၀

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနကကြီးမှူးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်က စီစဉ်ကျင်းပသည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် (၁၅) ကြိမ်မြောက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲများကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ရှိ သိမ်ဖြူရိုးရာလက်ဝှေ့အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။ ဗိုလ်လုပွဲများကို ဝိတ်တန်းအလိုက် ကျင်းပရာ စုစုပေါင်း ၁၂ ပွဲဖြစ်ပြီး လူသစ်တန်း ၄၈ ကီလိုဂရမ်လှုပ်တွင် သက်ပိုင်ဖြိုးကိုဦး (တနင်္သာရီ)က မျိုးမင်းဟန်(ခ) အောင်နိုင်ဦး (ကရင်)အား အမှတ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ လူသစ်တန်း ၅၁ ကီလိုဂရမ်တွင် ဝင်းကိုထက်(မွန်)က ဇော်ထိုက်(ဧရာဝတီ)အား ဒုတိယအချိ ၅၈ စက္ကန့်တွင်အလဲထိုး၍လည်းကောင်း၊ ၅၄ ကီလိုဂရမ်တွင် လွင်ဦးမောင်(မွန်)က ပိုင်မင်းဟန်(စစ်ကိုင်း)အား ပထမအချိ ၂၁ စက္ကန့်တွင် အလဲထိုး၍လည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင်ရရှိသည်။ လူသစ်တန်း ၅၇ ကီလိုဂရမ်ဗိုလ်လုပွဲတွင် ဇော်ထက်အောင် (စစ်ကိုင်း)က ဟိန်းသူအောင်(မွန်)အား အမှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၆၀ ကီလိုဂရမ်တွင် ထွန်းထွန်းဝင်း(ကချင်)က ဝေလင်းအောင် (စစ်ကိုင်း)အားအမှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၆၃ ဒဿမ ၅ ကီလိုဂရမ်

တွင် ဇော်သန်း(ကရင်)က အောင်သူ(မွန်)အား အမှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၆၇ ကီလိုဂရမ်တွင် မျိုးမင်းထွန်း(ကချင်)က မျိုးသိင်္ခ (ရန်ကုန်)အား ဒုတိယအချိ ၂ မိနစ် ၃၈ စက္ကန့်တွင်အလဲထိုး၍လည်းကောင်း၊ ၇၁ ကီလိုဂရမ်တွင် အောင်မင်းသူ(ခ)စောကျော်ခလန်မောင်(ကရင်)က သားကြီးမြက်သာ(မန္တလေး)အား ဒုတိယအချိ ၁ မိနစ် ၅၂ စက္ကန့်တွင် အလဲထိုး၍လည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင်ရရှိသည်။ ၇၅ ကီလိုဂရမ်ဗိုလ်လုပွဲတွင် ကျော်မျိုးထွန်း(စစ်ကိုင်း)က မင်းမင်းစိုး(တနင်္သာရီ)အား အမှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ (၈)အဆင့် ၄၈ ကီလိုဂရမ်ဗိုလ်လုပွဲတွင် စောကျော်အဲပညာ (ကရင်)က ဝေယံထက်(ပဲခူး)အား ပထမအချိ ၁ မိနစ် ၅၅ စက္ကန့်တွင် အလဲထိုး၍လည်းကောင်း၊ (၈)အဆင့် ၅၁ ကီလိုဂရမ်တွင် လှိုင်းထက်အောင်(ကရင်)က စောဝဏ္ဏထွန်း (မွန်)အား အမှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ (၈)အဆင့် ၅၄ ကီလိုဂရမ်တွင် အာကာမြင့်(ရန်ကုန်)က မိုးထက်အောင်(ကရင်) အား အမှတ်ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်း-ဇာနည်မောင် ဓာတ်ပုံ-ဇော်

# BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY